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В допитване граждани настояват 
за по-добър транспорт, по-малко автомобили 

и повече зелени площи

ВАЛЕНТИН  
АТАНАСОВ: 
Работим за 
свързаност със 
страните от 
Югоизточна 
Европа

Фермери 
ликвидират 
животните си

Айтоската 
връзка в 
номинирания за 
няколко награди 
„Оскар“ – 
„Баншите от 
Инишерин“

ГЕРБ-СДС в Бургас 
представи 
отбора си за 
изборите  
през април 

Инж. Петър Кънев 
в Бургас: 
„Важно е 
политическите 
лидери най-накрая 
да разберат, че 
са длъжници на 
българския народ“ 

ИНЖ. ИВАН  
ЖАБОВ: 

Започваме  
ремонт на  

между- 
блоковите  
простран-

ства  
в Средец
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Мними банкери с чешки и словашки 

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Измамници от Чехия и 
Словакия атакуват с 
есемеси от името на ня-
колко банки, показа жур-
налистическа проверка на 
„Черноморски фар“. Наш 
репортер получи есемес 
от съмнителен непознат 
номер с код +421, който 
е международният за 
Словакия. Читатели сиг-
нализираха, че са получи-
ли подобни съобщения и 
от номера с +42, който 

пък е международният 
код за Чехия. 

В съобщението до ре-
портера ни се призовава за 
незабавна реакция от не-
гова страна, тъй като 
„банковата му сметка ще 
бъде спряна на 06.03.2023 
г.“. Есемесът бе изпратен 
в същия ден, като явно 
намерението на измамни-
ците е да предизвикат смут 
и да се реагира на мига. 

В краткото съобщение 
от подозрителния меж-
дународен номер е прило-

жен линк към сайт в ин-
тернет, в който трябва 
да попълните лични и 
финансови данни. Ако 
получите подобни есеме-
си, бъдете сигурни, че 
става въпрос за фишинг 
измама. Не реагирайте по 
никакъв начин и най-вече 

не отваряйте линкове-
те в съобщението

Очевидно това е доста 
проста, но изглежда ефек-
тивна схема за източване 

на банкови сметки и 
кражба на лични данни. 
На служителите от Ико-
номическа полиция е из-
вестна като „фишинг“ 
– термин, придобил всеобщ 
характер за подобен вид 
измами. В случая с нашия 
репортер есемесът бе от 
името на Централна 
кооперативна банка (ЦКБ). 
Разчита се на факта, че 
множество българи имат 
банкови сметки именно 
в една от най-големите 
банки у нас. 
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Измама. „Български пощи“ също предупреждават за „фишинг“ от тяхно име

Ето какво предупреждават клиентите си от ЦКБ:

„Уважаеми клиенти,
Бихме искали да Ви напомним, че 

Централна Кооперативна Банка не 
изпраща към своите клиенти 
електронни съобщения (e-mail), с 
които да изисква от тях да въвеж-
дат лична информация и данни на 
посочен интернет адрес.

Информираме Ви, че ЦКБ АД не 
изпраща по e-mail съобщения, които 
Ви приканват да актуализирате 
Ваши деактивирани профили или да 
предоставите Ваши лични данни, 
като пароли, потребителски имена, 
данни за карти и др. за да отключи-
те Ваш профил.

Подобни съобщения са опити за 
измама. Не отваряйте линковете, 
посочени в тях и не въвеждайте 
Ваша лична или финансова информа-
ция.

Не предоставяйте Ваши лични 
данни и информация, свързана с 
достъпа Ви до интернет банкиране-

то, Вашата банкова сметка, данни 
от карта и други. Паролите за 
достъп са персонални и е Ваше 
задължение и отговорност да ги запа-
зите известни единствено и само на 
Вас.

В случай че сте получили подобно 
електронно съобщение, молим Ви да 
не отваряте съобщението, прикаче-
ните файлове и съдържащите се в 
тях линкове.

Съобщението НЕ Е ИЗПРАТЕНО 
от ЦКБ АД – то представлява 
злонамерен опит за т. нар. „фишинг“ 
атака и има за цел да събере клиент-
ска информация.

При подобни случаи, препоръчваме 
да се предприемат следните дейст-
вия:

Проверка на компютърното 
устройство с лицензиран антивиру-
сен софтуер;

Редовно обновяване на ползваната 
система, използване само на лицензи-

ран и закупен софтуер;
Промяна на паролата за достъп до 

пощата със сложна комплексна 
парола (големи и малки букви, числа и 
служебни символи, с не по-малко от 
10 символа).

Отправяме молба към всеки, 
който е получил подобни електронни 
съобщения да не им отговаря, а в 
случай че го е направил, да се свърже 
незабавно с представител на 
Банката на:

*5050 (Таксуването на разговори-
те е спрямо тарифите и политики-
те на използвания от клиента 
мобилен оператор. Възможно е 
обажданията към кратък номер да не 
се включват в пакета безплатни 
минути, за което ЦКБ не носи 
отговорност);

С уважение,
Централна Кооперативна Банка“.

Ето такива есемеси получават множество хора – не отговаряйте 
и не отваряйте линковете

ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ

ДОНА МИТЕВА

Цената на млякото от-
ново е във фокуса на различ-
ни коментари от страна 
на производители или по-
требители. Малко обаче се 
говори за това, фермерите 
ликвидират стопанствата 
си. Това го знаят млекопро-
изводителите. А онзи, 
който веднъж се е отказал, 
втори път не е започнал да 
се занимава с животновъд-
ство, смятат от бранша.

Справка сочи, че за 2021 
г. около 20 хиляди крави са 
изчезнали. Очакванията на 
бранша за изминалата го-
дина са още между 30 и 40 
хиляди глави да бъдат 
унищожени. 

Според фермерите ло-
шото е в това, че и не се 
оставят нови юници, 
които да заемат местата 
на бракуваните. Няма добра 
подмяна на поголовието.

80 стотинки за литър 
сурово мляко е изкупна-
та цена

Изкупните цени на су-
ровото мляко в момента 
са около 0.80 лв. за литър. 
Високи остават цените на 
фуражите, горивата и 
енергията.

Към тази картина от 
бранша добавят и твърде-
нието, че има и засилен внос 
на млека от няколко дър-
жави. Макар да не е факти-
чески доказано, сред тях се 
шири тезата, че през Ун-
гария се внася у нас укра-
инско мляко. Онова, което 
преди войната се е прера-
ботвало в сухо, сега търси 
нови пазари като прясно. 

В тази връзка няколко 
организации, представля-
ващи фермерите, търсят 
отговори на важни за тях 
въпроси: От кои държави 
се внася сурово краве мля-
ко; какви количества суро-
во мляко е внесено от на-
чалото на годината; какво 
е качеството на това 
мляко; извършват ли се 

изследвания на качеството 
на млякото за всеки млеко-
воз. Млеката на нашите 
фермери се контролират 
от „Модул мляко“ два пъти 
месечно; има ли бракувани 
партиди мляко от внос; 
каква е цената за унищо-
жаване на литър мляко от 
фирмите за унищожаване 
на биологични отпадъци. 
И не на последно място 
внася ли се мляко от Ук-
райна, и ако се внася, каква 
е цената, качество на 
млякото и има ли бракува-
ни партиди.

Отговорите на тези и 
още подобни въпроси оч-
акват да получат в среща 
с ръководството на БАБХ, 
а защо не и от Земеделско-
то министерство.

Фермери ликвидират животните си Зърнопроизводители се чудят какво  
да правят със старата реколта
ДОНА МИТЕВА

Почти липсва полезен 
ход за пласиране на зър-
ното от миналото 
лято, алармират фер-
мери. Зърнопроизводи-
тели от района и стра-
ната са в разговори със 
своите колеги от Полша, 
Румъния, Унгария и Че-
хия за общи протестни 
действия. Те настояват, 
от една страна, за ком-
пенсации за местните 
сектори заради войната 
в Украйна и от друга – за 
засилен фитосанитарен 
контрол на вноса на 
украинското зърно, за-
ради което тяхното 
отлежава в силозите. 

„Контролът трябва 
да е толкова строг, че 
като видят границата 
ни, да им се отще да я 
преминават. Иначе ние 
нямаме никакъв полезен 
ход. В патова ситуация 
сме. И за март няма 
нито един заявен кораб 
за износ на българско 
зърно за чужбина през 
пристанищата във Варна 
и Бургас. 

В същото време и у 
нас не изкупуват зърно-
то ни, заради далеч по-
евтиното такова , 
внесено от Украйна. Ние 
нямаме достатъчно 
място, където да се 

съхрани новата реколта“, 
коментира Илия Про-
данов, зам.-председател 
на Националната асо-
циация на зърнопроиз-
водителите.

По негови думи от 
много високо полити-
ческо ниво на управление 
на ЕС се толерира вноса 
на украинското зърно и 
затова няма как да му 
се противостои. Зато-
ва българските зърноп-
роизводители настояват 
за общи мерки с другите 
държави, потърпевши 
от този внос.

„Искаме да направим 
среща с представите-
лите на асоциациите в 
гореизброените страни, 
земеделските минис-
терства и представи-
тели на ЕК“, обобщи 
Проданов.

Въпреки че управле-
нието на Министер-
ството на земеделието 
е временно, фермерите 
настояват за мерки, 
които да им помогнат 
да изпразнят складове-
те си от миналогодиш-
ната реколта.

„
Дори някой да 
даде добра цена, 
физически вече 
е невъзможно 
зърното, което 
стои в храни-
лищата ни, до 
началото на 
жътвата да 
бъде изнесено 
от там

Илия Проданов – 
зам.-председател на 
Националната асоци-
ация на зърнопроизво-
дителите

ФОТО: .ЛИЧЕН АРХИВ
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Блъснаха жена 
на пешеходна 
пътека

66-годишна жена е 
била блъсната на 
пешеходна пътека, 
съобщиха от пресцен-
търа на Областна 
дирекция на МВР – 
Бургас. Инцидентът 
е станал на кръстови-
щето на бургаските 
улици „Стефан 
Стамболов“ и „Стру-
га“. Тогава „Форд 
Фокус“, с бургаска 
регистрация, упра-
вляван от 29-годишен 
бургазлия при извърш-
ване на ляв завой 
отнел предимството 
и блъснал жената, 
която пресичала по 
пешеходната пътека 
правомерно на зелен 
сигнал на светофара. 
Тя е с контузията на 
главата, без опасност 
за живота, прегледана 
е от медицински екип, 
но е отказала хоспи-
тализация. 

криминомера ни атакуват със СМС-и
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Преди дни от ръковод-
ството на ЦКБ преду-
предиха за продължаваща-
та атака към електронни 
пощи на множество по-
требители. И там схе-
мата е сходна. Призив за 
бърза реакция и съмните-
лен линк, който ако от-
ворите обаче, прилича 
доста на официалния сайт 
на банката. Отново пов-
таряме – не отваряйте 
в никакъв случай подоб- 
ни линкове. Ако имате  
съмнения, потърсете 

официален контакт с 
банката чрез телефонен 
разговор.

Дори и редакционната 
ни поща не е подминавана 
от „фишинг“ писма като 
и сред тях има такива, 
представящи се за служи-
тели на ЦКБ. От Област-
на дирекция на МВР-Бур-
гас отговориха на наше 
запитване, че сигналите, 
които най-често получа-
ват, са за e-mail атаки от 
същия вид.

Няколко дни преди ЦКБ, 
екипът на Българо-аме-
риканска кредитна банка 
също информира клиен-
тите си за зачестили 
фишинг атаки.

И от „Български пощи“ 
пропищяха

Най-редовно фишинг 
e-mail-и биват изпращани 
от тяхно име. В края на 
февруари ръководството 
на „Български пощи“ пре-
дупреди за измамите.

Направиха първа копка на параклис „Възкресение 
Лазарово“ в Гробищния парк на Карнобат

Българо-американска кредитна банка също инфор-
мира клиентите си:

„Уважаеми клиенти,
Във връзка със зачестили атаки с фишинг сайтове срещу 

български банки, които имитират съдържанието на истин-
ските сайтове, молим при вход в интернет банкирането да 
бъдете бдителни и да не следвате линкове, различни от 
официалния сайт на БАКБ: https://www.bacb.bg. Бутоните за 
вход в интернет банкирането се намират в горния десен ъгъл 
на страницата.

Изписвайте адреса на ръка и не ползвайте търсачки. 
Проверете легитимността на сайта на Банката, като 
кликнете на катинарчето -> Connection is secure -> Certificate 
is valid -> Issued to: Bulgarian-American Credit Bank AD

Моля, проверявайте дали съдържанието на получаваните 
СМС кодове за интернет банкирането отговарят на 
изпълняваната операция (вход, потвърждаване на превод). 
Проверявайте сумите и получателите на превода.

Не избирайте опциите за запаметяване на паролите в 
браузъра.

При съмнения за неоторизиран достъп, моля незабавно 
уведомете Банката на: onlinebanking@bacb.bg

С уважение, 
Екипът на БАКБ“.

От Областна дирекция на МВР-Бургас отговориха на наше питане, че 
най-често получават сигнали за „фишинг“ писма по електронни пощи

ФОТО: АРХИВ

„Български пощи“ предупреди за измамите:

„Български пощи“ напомнят, че се 
разпращат фалшиви електронни съобще-
ния и SMS съобщения от името и/или с 
логото на дружеството, понякога под 
формата на анкети или игри, в които се 
обявява, че получателят ще получи 
„награда“ – мобилен телефон, като за 
целта трябва да потвърди участие, 
предоставяйки лични данни (електронен 
адрес, данни от дебитна или кредитна 
карти и др.) и да заплати такса.

В съобщенията се уведомява, че клиен-
тът има пратка, като понякога се посочва 
произволен номер и искане да се заплати 
определена сума за нейното получаване, 
освобождаване от митница, коригиране на 
адрес, пренасочване на пратка поради 
отсъстващ получател и др.,

Във всички фалшиви имейли се изисква 
получателят да предостави данни от 
банкова карта или копие на документ за 
самоличност, снимка и др.

Съобщенията се изпращат на английски 

или български език.
В някои от случаите като подател на 

имейлите и SMS се копира името на 
Български пощи и електронния информа-
ционен адрес на дружеството info@bgpost.
bg, който е предназначен само за получава-
не на имейли. „Български пощи“ не изпраща 
имейли от адрес info@bgpost.bg.

„Български пощи“ обръща внимание, че 
не изпраща тези съобщения, не провежда 
анкети, лотарии с недоставени стоки или 
игри, не раздава награди, не изисква по 
имейл или SMS заплащане online на такси за 
доставка или освобождаване от митница и 
при никакви поводи не изисква лични данни 
от дебитна или кредитна карта за 
доставката.

Дължими цени към „Български пощи“ и 
държавни вземания се заплащат в пощен-
ската станция при доставката на 
пратката. Документ за самоличност се 
предоставя на място в пощенските 
станции при извършване на услугите.“

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Първата копка на осно-
ваването на храм, в чест 
на Лазаровото възкресение, 
бе направена в Карнобат с 
благословията на Сливенския 
митрополит Йоаникий. 
Храмът ще се издига в 
Гробищния парк в зелената 
зона в източната част, до 
входа. 

Основните камъни на 
градежа положи викарният 
епископ Йеротей. 

Той, заедно със ставро-
форните икономи при храм 
„Св. Йоан Богослов“ Иван 
Ангелов и Павел Гърбов из-
върши освещаване на граде-
жа. Изграждането на парак-
лиса е поверено на Турхут 
Исмаил, строителният 
предприемач от село Искра, 
който оaт години се зани-
мава с реставриране и стро-
еж на православни храмове.

„Карнобат е важен ду-
ховен, икономически и 
транспортен център и 

заслужава на гробищата да 
има храм, където да се из-
вършват православно-
християнските заупокой-
ни обреди“, подчерта 
епископ Йеротей. 

„Имаме реалния шанс да 
изпреварим и Сливен, и 
Бургас с гробищен храм, 

тъй като те все още нямат 
такива“, сподели отец 
Павел Гърбов. Той обясни, 
че единствено в Айтос има.

Отец Павел сподели още, 
че за този момент храмът 
в Карнобат се подготвя 
от дълги години. За осно-
ваването на новото божие 

светилище в Карнобат са 
взети три камъка, от три 
най-свети за отец Павел 
места. Едното е Света 
гора – Атон, другото е 
пещерата на св. Иван Рил-
ски, а третото е храмът 
на крепостта „Маркели“. 
„Тези камъни ще дадат 
основата на новата наша 
църква „Възкресение Лаза-
рово“, която се надявахме 
и се молихме да построим 
без вече такова разтака-
ване и забавяне. Мога да ви 
уверя, че новият храм още 
повече ще разкраси това 
приятно място“, допълни 
той.

Православен храм „Въз-
кресение Лазарово“ ще 
представлява малка едно-
корабна базилика, в която 
ще се отслужват опела и 
панихиди, а също и ще ста-
не мястото за християн-
ското начало на всяка За-
душница.  Викарният 
епископ Йеротей пожела 
спорна работа на строи-

телите и да има достатъч-
но дарители. „Турхут 
Исмаил има десетки обекти, 
изпълнени на територията 
на Сливенска епархия, дай 
Боже да доживеем и до 
стотния обект“, каза още 
епископ Йеротей.

На първата копка при-
състваха миряни от града, 
предприемачът Турхут 
Исмаил, както и ученици 
от СУ „Св. св. Кирил и 
Методий“. Те бяха придру-
жавани от своя учител по 
история г-жа Соня Хри-
стова, която е била и 
преподавател на г-н Исма-
ил. Учениците имаха въз-
можността да разговарят 
с епископ Йеротей, с Тур-
хут Исмаил, с отците в 
карнобатския храм.

Строителството на 
храма става възможно 
благодарение на средства, 
отпуснати от Сливенска-
та митрополия. С тях ще 
започне градежът, но ще 
трябват още средства за 
цялостното завършване 
на храма.

Църковното настоятел-
ство се надява и жителите 
на Карнобат да откликнат 
на апела за помощ на това 
достойно и обществено-
полезно начинание.

„
Карнобат е 
важен духовен, 
икономически и 
транспортен 
център и 
заслужава на 
гробищата да 
има храм

Викарен епископ 
Йеротей

ФОТО: ГЛАСЪТ НА КАРНОБАТ

Православен храм „Възкресение Лазарево“ ще представлява малка 
еднокорабна базилика

ФОТО: ГЛАСЪТ НА КАРНОБАТ
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Зелени политики. 
В допитване граждани 
настояват за по-добър 
транспорт, по-малко 
автомобили и повече 
зелени площи

нициативата „За чист 
въздух в Бургас“ е част 
от паневропейските 
инициативи за краудсор-
синг (използване на „ко-
лективната мъдрост“ 
– вж. блока вдясно) по 
темата за чистотата 
на въздуха. 

Градът ни е сред де-
сетте заедно с Амстер-
дам, Атина, Берлин, 
Брюксел, Будапеща, Ли-
сабон, Подгорица, Рига и 
Талин, който работи по 
„Мъдростта на множе-
ството и качеството 
на атмосферния въздух 
в Бургас“.

Предложенията, на-
правени от бургазлии в 
тази пилотна кампания, 
могат да повлияят на 
решенията за въздуха, 

които предстои Европа 
да приеме до края на 

тази година.
Инициативата 

„За чист въздух в 
Бургас“, както и в 
останалите евро-
пейски градове, се 

проведе в четири 
фази, а направе-
ните предложения 
само в нашия град 

са стотици. Част 

от тях са изцяло в пра-
вомощията на местната 
власт. Други са пряко 
свързани с политики и 
законодателство на 
национално ниво. А тре-
ти са от пряка компе-
тенция на ЕС. 

Затова направените 
предложения се отправят 
до съответните власти 
съобразно правомощията 
им. Така част от предло-
женията на бургазлии ще 
достигнат и до нивото 
на Европейската комисия. 
Те ще бъдат обобщени 
заедно с предложенията, 
направени от жителите 
на останалите градове, 
участващи в изследване-
то.

По-важното е, че всич-
ки предложения на бур-
газлии, обобщени от 
Даниела Божинова – об-
щински съветник и еколог, 
бяха връчени на инж. 
Маринета Николова – 
началник на отдел „Кли-
мат, енергия и околна 
среда, адаптация към 
промените на климата“ 
към общинската дирекция 
„Околна среда“, която 
присъства на предста-
вянето.

чист въздух сти
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Красимир Димитров предаде исканията на бургазлии на мест-
ната власт                                ФОТО: ДОНА МИТЕВА

Студенти и преподаватели от Университет „Проф. д-р Асен 
Златаров“ изслушаха с интерес направените предложения         

ФОТО: ДОНА МИТЕВА

ФОТОРЕПОРТЕР

ИЗТОЧНИЦИ: СЗО, EEA EUROPA, ЕREA EUROPA, SMARTAIR                 ГРАФИКА: AJLABS/ЙОРДАН ГЕРГОВ

ЧИСЛА И ФАКТИ

Въздействие на мръсния въздух 
върху здравето ни

Източници на замърсяване на въздуха
 изгаряне на изкопаеми горива – 
при производството на електрое-
нергия, в транспорта, промишле-
ността и домакинствата 
 промишлени процеси и използ-
ване на разтворители – например 
в химическата и минната про-
мишленост 

 селско стопанство 
 третиране на отпадъците 
 вулканични изригвания 
 отвяваният от вятъра прах 
 пръските от морска сол 
 емисиите на летливи органич-
ни съединения от растенията

 Добър въздух според Световна-
та здравна организация означава, 
че за дългосрочно излагане на 
фините прахови частици (ФПЧ) с 
диаметър до 2.5 микрона тяхна-
та концентрация не трябва да 

надхвърля 10 мкг/куб.м. 
 ЕС определя годишна пределна 
стойност за фини прахови части-
ци с диаметър 2.5 микрона от 25 
мкг/куб.м.

Годишно от 
него в света  
умират около

7 млн.

Води до рак на 
белите дробове,
хроничен брон-
хит и хронична 
обструктивна 
белодробна 
болест (ХОББ)

Може да предизви-
ка от дразнене на 
очите през синдро-
ма на сухото око, 
възпаление на 
клепачите (блефа-
рит) и дори перде 
(катаракта)

Причинява 
сърдечносъдови 
заболявания, 
сърдечен удар, 
инфаркт

Виновник е за 
диабет тип 2, 
инсулинова 
недостатъчност, 
оксидативен 
стрес и системно 
възпаление

 Във Велико Търново въздухът е 
най-мръсен, а в София е поносим, 
макар столицата да е сред градовете 
с най-замърсен въздух в Европа.  
 Европейската комисия (ЕК) е 
предявила няколко иска срещу Бълга-
рия заради замърсяването на въздуха 
и липсата на действия за намаляване 
на високите стойности. 
 Данните не показват стойности-
те на замърсяване в Бургас, тъй като 
градът не е включен в базата данни в 
рамките на Urban Audit на EK.

Въздухът в България В ЕС и по света

В. Търново               22.9 мкг
Русе                17.8 мкг
Стара Загора              17.2 мкг
Пловдив               15.5 мкг
Варна               13.8 мкг
София               8.9 мкг

Град               Концентрация на ФПЧ/куб.м

Клуж-Напока, Румъния    17.5 мкг
Неапол, Италия                      15.8 мкг
Атина, Гърция    14.5 мкг
Марсилия, Франция                    14.2 мкг
Гранада, Испания    13.2 мкг
Краков, Полша                        12.4 мкг 
Будапеща, Унгария     11.6 мкг
Стокхолм, Швеция     5 мкг
Трондхайм, Норвегия     4.8 мкг
Оулу, Финландия     4.8 мг
Ванкувър, Канада     4.7 мг
Талин, Естония                       4.6 мг
Хайфонг, Виетнам                4.3 мг
Упсала, Швеция     4 мг
Сидни, Австралия                 3.8 мг
Рейкявик, Исландия              3.4 мг
Ричардс Бей, Ю. Африка      2.4 мг
Пърт, Австралия                  1.6 мг
Цюрих, Швейцария               0.5 мг

Град     Концентрация на ФПЧ/kуб.м

Топидеи на

ДОНА МИТЕВА 

Оптимизация на  
градския  

транспорт

) Новата транс-
портна схема е крайно 
неефективна. Преди 
маршрутите бяха много 
по-удобни и по-бързи. 
Около мен доста хора си 
купиха втори автомобил 
заради неудобни маршру-
ти, затова и задръства-
нията са на автомобили 
с по един човек.

) Схемата на град-
ския транспорт не 
стимулира ползването 
му и оставянето на 
личните автомобили. 
От 6 г. хората чакат по 
половин час за автобус, 
защото диспечерите 
пускат всички номера по 
една линия едновременно 
вместо през 10 – 15 мин. 

За да стигнеш до 
центъра или до другия 
край на града, се налага да 
сменяш 2 – 3 автобуса, а не 
само един както преди. 
Времето за пътуване се 
увеличава, чака се по 
спирки в дъжд, сняг и пек. 
Липсва адекватен транс-
порт по основни артерии 
като бул. „Христо Ботев“.

) Неадекватни 
връзки между автобусни-

те линии, трябва да се 
местиш от спирка на 
спирка, понякога на 
голямо разстояние, 
както е на стадион 
„Черноморец“. 

) Цената на билета е 
висока – на четиричленно 
семейство едно пътуване 
излиза над 5 лв. в посока. 
За работещите няма 
никакви преференции, 
докато билетите за 
пенсионерите са на ниска 
цена – трябва да е както 
в София – годишната 
карта е 360 лв.

) Безплатен общест-
вен транспорт за всеки в 
България, щедри субсидии 
за подобряване достъп-
ността и качеството на 
услугата.

Паркиране,  
зониране

) Буферни паркинги и 
безплатно и платено 
паркиране навсякъде.

) Да се премахнат 
синята и зелената зона и 
да се раздели градът на 
зони, в които всяко 
домакинство в една зона 
да има право да паркира 
един автомобил безплат-
но, а в останалите да е 
платено. По този начин 

хората с две, три и 
повече коли ще трябва да 
ги държат на буферните 
паркинги и няма да 
заемат места в жилищ-
ните зони.

) „Зоните с ниски 
емисии“ са части от 
централните части на 
градовете, в които се 
ограничава или напълно 
забранява достъпът на 
най-замърсяващите 
превозни средства. 

) В някои зони с 
ниски емисии по-замърся-
ващите превозни сред-
ства трябва да плащат 
специална такса за 
достъп.  

Градоустройство,  
план на  

движение

) Демонтиране на 
светофарите, където е 
възможно и изграждане на 
кръгови кръстовища.

) Оптимизиране на 
потоците чрез светофа-
ри, работещи съобразно 
моментната натоваре-
ност, а не с времеви 
интервали.

) Да се ограничи 
достъпът на товарни 
автомобили в градовете.

Почистване,  
миене на улици

) Липсва хигиена. 
Градът е кален, прашен и 
мръсен, домовете ни – съ-
що, обувките ни са 
черни, колите ни са кални 
всеки ден. По-често 
засичам зимата от 
техниката за почиства-
не.

) Да се мият редовно 
и качествено улиците. 
Сега се поливат през 
лятото, но само създа-
ват шум, а ефектът е 
малък. На много места 
има замърсяване от 
птиците. Когато хората 
ходят по улиците, те се 
разпрашават и вдигат 
във въздуха, непоносима 
смрад е! 

) Предлагам да се 
постави изискване към 
домоуправителите за 
подновяване на съботни-
ците, при които да се 
извършва два пъти 
месечно цялостно 
измиване и дезинфекция 
на вътрешното входно 
пространство, стълби и 
асансьор, което да е 
изцяло за сметка на 
живеещите.

) Сложете хора да 
следят и да глобяват 

Какво предлагат гражданите
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гат до Брюксел
бургазлии за

Краудсорсинг, или дигитална демокрация
Краудсорсингът е 

инструмент за дигитал-
на демокрация на учас-
тието, който мобили-
зира идеите на хората 
за справяне с проблеми 
на обществената поли-
тика. 

Това е метод за елек-
тронно участие, който 
има потенциала да по-
добри представителна-
та демокрация с по-пря-
ка ангажираност на 
гражданите в процесите 
на вземане на решения. 

Той може да доведе до 
вземането на полити-
чески решения, които са 
по-близки до реалните 
проблеми на гражданите. 

Подновява се едно 
съществено обещание 
за демокрация: гражда-
ните не само да бъдат 
чути, но и преди всичко 
да бъдат изслушани, а 
предложенията им да 
бъдат взети предвид 
при разработването на 
публични политики, 
които ги засягат.

В конкретния случай 
инициативата „За чист 
въздух в Бургас“ дава 
възможност на гражда-
ните да използват съ-
временни дигитални 
технологии, за да търсят 
заедно и да намират 
съвместни решения по 
проблемите с чистота-
та на въздуха в града, 
които да предлагат на 
отговорните институ-
ции на местно, нацио-
нално и европейско ниво. 

„Чист въздух за Бур-

гас“ е част от паневро-
пейската дигитална 
инициатива за краудсор-
синг CODE Europe. Тя 
беше представена от 
журналиста Петко Ге-
оргиев, координатор за 
България. 

Бургаските резулта-
ти поднесе на аудито-
рията Красимир Дими-
тров. На представянето 
присъстваха студенти 
и преподаватели от 
Университет „Проф. 
д-р Асен Златаров“.

Бургазлии настояват отдавна за оптимизиране на интегрирания град-
ски транспорт                                                                             ФОТО: „БУРГАСБУС“

Журналистът Петко Георгиев 
представи същността на 
краудсорсинга                ФОТО: ДОНА МИТЕВА

Смело мога да кажа, че 
нашата община е изклю-
чително активна по 
отношение предложени-
ята на гражданите. Кме-
тът Николов притежава 
ценното качество чува-
емост. И в оперативен 
порядък при всички срещи, 
независимо от това дали 
се провеждат в приемни-
те му дни, по време на 
чествания или когато 
граждани го спират на 
улицата, той чува какво 
искат гражданите.

Освен това и при нас 
в дирекцията има непре-
къснати контакти с 
бургазлии. Една част от 
предложенията, направе-
ни от гражданите, които 
чух, вече са заложени в 
програмата на Общината 
за подобряване качест-
вото на въздуха. За съжа-
ление, хората не си дават 
сметка, че за реалната 
реализация на част от 
идеите се изисква техно-
логично време, а и средства.

Част от предложенията 
са залегнали в Общинската 
програма за подобряване 
качеството на въздуха

Маринета Николова –  
началник на отдел 
„Климат, енергия и околна среда, 
адаптация към промените на климата“:

Една част от 
предложенията, 
направени от 
гражданите, 
вече са заложени 
в програмата на 
Общината
Маринета Николова

„

Броят на автомобилите драс-
тично расте, което замърсява 
въздуха                ИЛЮСТРАЦИИ: FREEPIK.COM

Фабриките и предприятия-
та оказват силно въздейст-
вие върху околната среда

ИЛЮСТРАЦИИ: FREEPIK.COM

солено тези, които 
замърсяват околната 
среда! Тези глоби са 
наложителни, но никъде 
никой не е санкциониран.

) Без МПС-та, които 
замърсяват.

) Спиране от движе-
ние на всички МПС-та, 
които не покриват поне 
„Евро 4“, спиране от 
движение на всички 
МПС-та над определен 
харч на горивото.

Зелена система –  
разширяване и  

добро поддържане

) Мисля, че би могъл 
да се удължи сегашният 
край на морския парк – 
бул. „Димитър Димов“ 
откъм ж.к. „Зорница“, 
към Пътеката на саб-
леклюна и Наблюдател-
ницата за птици. Прос-
транството в момента 
е пусто и чака своето 
облагородяване и превръ-
щане в пешеходна зона. 

) В кв. „Меден 
рудник“ трябва да се 
направи нормален парк, 
където хората да могат 
да се разхождат и децата 
да играят. Ако имаше 
парк на удобно място, 
много нямаше да ползват 
личните си коли, за да се 
придвижат за разходка до 

Морската градина.
) При всяко новоро-

дено дете родителите да 
посадят дръвче и да му 
запишат инициалите, за 
да се знае, че е негово.

) Доказано от много 
време е, че индустриал-
ният коноп пречиства 
въздуха четири пъти 
повече от дърветата. 
Засаждане покрай всички 
пътни артерии. Три 
пъти повече от дървета-
та е пречистването от 
морски водорасли – да се 
развъждат.

) Меморандум върху 
презастрояването. От 
зелен Бургас се превръща 
в град на асфалта и 
бетона. Много зелени 
площи са превърнати в 
нови кооперации или в 
паркинги, а масово и 
тротоарите се асфалти-
рат.

) Озеленяване. Да не 
се приема никакъв строи-
телен обект без проект 
и изпълнение за озеленя-
ване – парк, площадка, 
алея в петното, опреде-
лено за застрояване. 

В промишлените ни 
зони също не трябва да 
липсват паркове. Дървес-
ни пояси. Заприличахме 
по комплексите на 
бетонени блокчета. 
Имаме толкова езера – и 

всичките им брегове са 
сметища! 

) Да се засади зелен 
пояс между „Лукойл“ и 
„Долно Езерово“. 

По-добро управление на 
отпадъците –  

рециклиране,  
компостиране

) Да се поставят 
вендинг машини за 
пластмасови бутилки и 
алуминиеви кенчета, а за 
определено количество 
отпадъци да се получава 
талон за намаление 
цената на картата за 
градски транспорт или 
за билетчета.

) Растителните 
отпадъци от кухните в 
детските градини, 
училищата, университе-
тите, както и от бистра 
и ресторанти могат да 
бъдат събирани разделно 
и предоставяни за 
компостиране. Срещу 
това може да им бъде 
намалена такса смет. 
Община Бургас вече има 
изградена инсталация за 
производство на ком-
пост. Увеличените 
количества могат да се 
предлагат в търговската 
мрежа или на земеделски 
производители в района, 
особено на тези с оранже-

рии. По този начин ще се 
намалят разходите за 
депониране на битови 
отпадъци, нитратно 
замърсяване на почвата, 
водите и въздуха, както и 
потребността от 
изкуствено наторяване.

Ефективен  
контрол

) Контрол отсъства 
в строителните обекти 
– недопустимо е бетоно-
вози да мъкнат и сипят 
материал в цял град, 
както и да се запрашава 
от работниците по 
обектите, изхвърляйки 
строителни отпадъци.

) Към настоящия 
момент законите и 
разпоредбите са доста-
тъчно добри. Трябва 
обаче да се спазват 
стриктно. 

С просто око може да 
се види как много превоз-
ни средства, голяма част 
от които държавни или 
общински, бълват черен 
дим. 

Досега не знам някой да 
не е минал преглед на 
автомобила заради 
неизпълнение на еконор-
ми… Контролните 
органи да се грижат и да 
са стриктни за всички.

Подобрен мониторинг,  
оповестяване,  

гражданско участие

) Обществеността 
и особено уязвимите 
групи трябва да са наясно 
с качеството на въздуха, 
който дишат, за да 
могат да предприемат 
действия в случай на 
повишено замърсяване. 
Мониторингът, прогно-
зирането и оповестява-
нето на замърсяването 
на въздуха са жизнено-
важни, затова граждани-
те да бъдат информира-
ни навреме за 
потенциални проблеми с 
качеството на въздуха. 
Подобряването на 
мониторинга и отчита-
нето на качеството на 
въздуха дават възмож-
ност хората да проме-
нят поведението си.

Намаляване,  
санкциониране на  

производственото  
замърсяване

) Строг контрол на 
основните замърсители и 
адекватни глоби и 
превантивни мерки за 
последващо замърсяване.

) Много високи 
технологични филтри на 
всички заводи.

) Да има гражданска 
квота в комисиите, 
проверяващи индустри-
алните замърсители. 
Така ще се повишат 
доверието в тях и 
контролът.

Други мерки и  
стимули – лайфстайл,  

работно eжедневие

) Стимулиране на 
домакинствата, които 
нямат автомобили, чрез 
намаляване на данъците им 
или по друг начин, напри-
мер безплатен градски 
транспорт.

) Стимулиране на 
фирмите да извозват 
служителите си със 
служебен транспорт.

) Гъвкаво работно вре-
ме за разреждане на 
трафика.

) Стимулиране на 
работата от дома. Всеки 
вид труд, който се 
извършва в офис, може и 
трябва да бъде извършван 
от дома, за да се облекчи 
натискът върху транс-
портната схема.

) Споделено пътуване 
– въздухът навсякъде би 
бил по-чист, ако се 
комбинираме по няколко 
души в една кола или 
ползваме градския транс-
порт, колело, скутер.



               в Бургас представи 
отбора си за вота през април 
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С чаша сутрешно аро-
матно кафе и много 
добро настроение ко-

алиция ГЕРБ – СДС откри 
предизборната си кампания 
в Бургас. Неформалната 
обстановка и десетките 
гости превърнаха на пръв 
поглед сериозното събитие 
в приятна неделна среща 
с приятели. 

Сред присъстващите 
бяха знакови за ГЕРБ и за 
Бургас имена – Ася Пеева, 
Стоян Гюзелев, Зорница 
Русинова, Константин 
Гребенаров, Атанаска Ни-
колова, Руслан Карагьозов, 
Румен Желев, Захарина 
Неделчева, както и кмето-
вете от областта – Иван 
Жабов, Жельо Вардунски, 
Георги Лапчев, Георги Кенов. 
Гости на събитието бяха 
още коалиционните парт-
ньори от СДС – Бургас – 
общинският председател 
адв. Иво Баев и областни-
ят лидер Емил Кючуков.  

Отборът на коалицията 
беше представен от две 
познати за Бургас лица – 
юристът Златина Дукова 
и телевизионният журна-
лист Веселин Пренеров. За 
предстоящите парламен-
тарни избори на 2 април в 
бургаската листа на ГЕРБ 
– СДС са включени както 
разпознаваеми и доказани 
имена, така и нови хора с 
впечатляваща биография. 

Водач отново е енергий-
ният експерт Жечо Стан-
ков. След него се нареждат 
досегашните му колеги от 

48-ото народно събрание 
Любен Дилов, Галя Желяз-
кова, Андрей Рунчев. Сред 
кандидатите са още ком-
пютърен специалист, че-
тирима лекари с различни 
специалности, инженер, 
адвокат, финансист, ико-
номисти, мениджъри, пред-
ставители на рибарската 
общност, бизнеса и др.  

„Начело съм на отбор от 
хора, които са подготвени, 
имат опита и енергията 

да се борят и защитават 
каузи, а нашата е Бургас. 
Доказали сме, че това, кое-
то ни води в политиката, 
са задачите, които ни по-
ставят именно хората, 
избрали да живеят, работят,

гледат децата си тук,

в региона. Те са най-ценно-
то за нас“, заяви Станков.
Той подчерта, че е изклю-
чително важно да се запа-

зи добрата комуникация и 
да се работи активно с 
общините, защото имен-
но те стоят най-близо до 
проблемите на хората. 

„През последните две 
години видяхме колко е 
важно Бургас да има свои-
те силни застъпници пред 
държавата, за да може да 
не се отклонява от пътя 
си на развитие. Трябва да 
върнем стабилността и 
сигурността, че каузите 

на Бургас ще намерят сил-
ната подкрепа на централ-
ната власт. Гарантите, 
че това ще се случи, сме 
ние“, каза още Станков.

Според втория в листа-
та – Любен Дилов, хората 
в момента искат „някой 
да удари по масата, за да 
спре този безумен хаос, да 
се направи правителство, 
да се приеме бюджет и 
просто да има някакъв 
хоризонт. Защото в та-

кова състояние на свобод-
но падане България не е 
била от много години“.

Областният координа-
тор на ГЕРБ Иван Алекси-
ев благодари на всички 
присъстващи, че са избра-
ли да споделят неделната 
сутрин с отбора на коали-
цията, и призова на 2 април

разумните хора да 
гласуват с № 2. 

Обръщение към присъст-
ващите направи и кметът 
на Бургас Димитър Нико-
лов. Той подчерта, че по-
знава лично всеки един от 
листата и вярва в силния 
отбор на ГЕРБ – СДС. 

„Време е да се стегнем. 
Аз ще ви задам един въпрос: 
по-добре ли стана в Бълга-
рия, откакто ГЕРБ е далеч 
от националното управле-
ние вече две години? По-
добре ли живеем? По-добре 
ли се развиват българските 
общини и българските 
градове? Спряха! Нека сло-
жим край на това безвремие. 
Познавам тези момичета  
и момчета всеки един по-
отделно. Вярвам във вода-
ча, вярвам в качествата на 
началника на щаба и об-
ластния лидер на ГЕРБ. 
Малко са хората, които 
успяват да съчетаят в е 
един отбор младостта, 
перспективата, амбиция-
та с опита, авторитета, 
професионализма и устой-
чивостта. Именно тази 
амалгама за мен е рецепта-
та на успеха“, заяви Нико-
лов. 

Призив. „Време е да се стегнем! Нека сложим край на това безвремие“, заяви кметът Димитър Николов
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Кметът Димитър Николов – член на Изпълнителната комисия на ГЕРБ:
„Познавам тези момичета и момчета всеки един поотделно“                               ФОТО: „ЧЕРНОМОРСКИ ФАР“

Много нови лица има в листата на ГЕРБ. 
Прави впечатление, че в нея освен хора 
от Бургас има кандидати от всяка една 
община в региона – хора с авторитет 
и позиции. Баланс между опита и мла-
достта е листата на партията

–

Инж. Петър Кънев в Бургас: 

Важно е политическите лидери най-накрая 
да разберат, че са длъжници на българския народ

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Предизборната кампания 
на коалиция „БСП за Бъл-
гария“ в Бургас беше от-
крита официално в инфор-
мационния пункт на 
социалистите в центъра 
на морския град. 

„Имаме нагласата да се 
представим много по-добре 
на тези избори. Разчитаме 
на потенциала на листатa, 
която е добре балансирана. 
Има представители от 
различните социални сло-
еве. Има представители 
от сферата на образова-
нието – един директор на 
училище, двама заместник 
директори, в листата има 
инженери, икономисти. 

В 47-ото и 48-ото на-
родно събрание БСП беше 
гарант за социалната по-
литика. Близо 2 млрд. лева 
бяха отделени за социална 
политика. Предизборната 

платформа, която сме 
подготвили, е ориентира-
на към развитие на иконо-
миката и социалните 
сфери. Така че

разчитаме на много 
по-добър резултат“, 

заяви областният предсе-
дател на социалистите в 
Бургас Стойко Танков.

„Трети март е един от 
най-важните български 
празници – преди 145 го-
дини България получи 
своята свобода. Нека се 
поздравим за този прекра-
сен празник. За политика 
аз днес няма да говоря, тъй 
като това, което БСП 
обещава, може да го напра-
ви. Искам само да кажа, че 
слушайки всички полити-
чески сили какво говорят 
в момента, оставам с 
впечатлението, че прави-
телство след изборите 

ще има. За всички нас то-
ва е изключително важно. 
БСП нееднократно е зая-
вявала, че ще направи 
всичко възможно за да има 
правителство. България в 
момента е в изключител-
но тежка политическа 
криза, която, за съжаление, 
прерасна в икономическа. 

Виждате проблемите с 
инфлацията, цените на 
продуктите. Един от 
първите закони, които 
БСП ще вкара в парламен-
та, ще бъде за 

таван на цените, 

за ограничаване на спеку-
лата и инфлацията. Мно-
го важно е политическите 
лидери най-накрая да раз-
берат, че са длъжници на 
всички нас, на българския 
народ. За да съставим пра-
вителство тогава, когато 
много близо до нас тече 
много тежка война. За нас 

това е изключително важно“, 
каза водачът на листата 
на коалицията за предсто-
ящите парламентарни 
избори от 2-ри МИР – Бур-
гас инж. Петър Кънев. 

„Аз също не бих искал да 
говоря за политика на 
днешния ден. Но не мога да 
не забележа иронията на 
съдбата – два братски 
народа, които са се били 
рамо до рамо, за да ни осво-
бодят, сега стрелят един 
срещу друг. 

Ние като народ, който 
е дал писменост, мисля, че 
трябва да проявим своята 
мъдрост – на 2 април бъл-
гарите да излязат и да 
гласуват, да бъде съставе-
но правителство и да ги 
поканим на преговори. 

За да можем освен пис-
меност да кажем, че сме 
дали и мира на двата наро-
да. 1 април ако е ден на 
шегата и на лъжата, нека 
2 април да се превърне за 

българския избирател в 

ден на възмездието. 

Призовавам всички да из-
лязат да гласуват, без 
значене за коя партия, но 
да гласуват, да заявят 
своята позиция. Тези, кои-
то желаят, могат да ни 
подкрепят с интегрална 
бюлетина номер 1“, призо-
ва в своето изказване Тодор 
Байчев – трети в листата 
на коалицията. 

Присъстваха и кандида-
тите за народни предста-
вители, придружени от 
областния председател на 
БСП в Бургас Стойко Тан-
ков и общинския лидер 
Живко Господинов. 

На откриването при-
състваха много членове и 
симпатизанти на БСП. 
По-късно всички заедно се 
включиха в тържествено-
то честване на национал-
ния празник Трети март.

Инж. Кънев обсъди идеи с градо-
началника и с областния упра-
вител проф. Мария Нейкова                                

ФОТО: „ЧЕРНОМОРСКИ ФАР“

След откриването на предиз-
борната кампания кандидати-
те на БСП от Бургас се включи-
ха в тържествата по случай 
145 г. от Освобождението



Общината готви нов проект – за строителство 
на нов дом за стари хора в Айтос

Старата сграда не може да се приспособи към новите стандарти

На 24 февруари кметът 
Васил Едрев поиска 
от Общинския съвет 

решение за кандидатства-
не на Община Айтос с 
проектно предложение 
„Изграждане на сграда за 
резидентна грижа за въз-
растни хора в надтрудос-
пособна възраст без увреж-
дания (Дом за стари хора). 
Съветът даде картбланш 
на Общинската админи-
страция да кандидатства 
по Процедурата за директ-
но предоставяне на средства 
„Извършване на строител-
ни дейности и доставка на 
оборудване и обзавеждане, 
с оглед реформиране на 
съществуващи домове за 
стари хора” по Националния 
план за възстановяване и 
устойчивост.

Съгласно Закона за соци-
алните услуги, всички 
домове за стари хора в 
страната трябва да се 
реформират в съответ-
ствие със стандартите, 
определени в Наредбата за 
качеството на социалните 
услуги, в срок до 01.01.2025 
г. Очакваните резултати 
по Процедурата са да бъдат 
реформирани 82 същест-
вуващи дома. Процедура-
та за кандидатстване е 
чрез директно предоста-
вяне на средства от Ме-

ханизма за възстановяване 
и устойчивост, компонент 
„Социално включване“. 

За градежа на новия дом 
в Айтос е избран празен 
терен, в близост до „Ме-
дицински център І“ ЕООД. 
Айтозлии го знаят като 
терена, на който гостува-
щите циркове опъват 
шатри. Крайният срок, в 
който може да се подаде 
проектното  предложение, 
е 17.03.2023 г. 

Като община, на чиято 
територия функционира 
„Дом за стари хора“, Айтос 
е допустим кандидат по 
процедурата. А дейност-
ите, които ще се финан-
сират, са най-общо – стро-
ителство, подобряване на 
условията и достъпа за 
хора с увреждания, достав-
ка и монтаж на оборудване 
и обзавеждане, мерки за 
енергийна ефективност и 
др.

В Наредбата, за социал-
ната услуга „Резидентна 
грижа за възрастни хора в 
надтрудоспособна възраст“ 
са конкретно определени 
редица изисквания. Според 
експертите, не е икономи-
чески целесъобразно сгра-
дата на Дома в Айтос да 
се реформира, за да се 
приспособи към заложени-
те стандарти в Наредбата. 

И трябва да се използва 
възможността, която 
дава процедурата – да бъде 
изграден изцяло нов дом за 
стари хора. 

Кметът Васил Едрев 
потвърди, че в тази връзка, 
е изготвен подробен ус-
тройствен план с обосо-
бяване на два нови урегу-
лирани поземлени имота. 
Първият запазва предназ-
начението си „за поликли-
ника“ и съществуващото 
застрояване в него. Вто-
рият е с предназначение „за 
обществено обслужване“ 
– на него се предвижда да 
бъде изградена новата 
сграда на дома за стари 
хора, уточнява в предло-
жението си до Съвета, 
градоначалникът.

Съгласно изискванията 
за кандидатстване, за 
всяко проектно предло-
жение се изисква Решение 
на Общинския съвет, с 
което се декларира, че 
социалната услуга ще 
бъде поддържана минимум 
5 години след датата на 
приключване на дейност-
ите по инвестицията. 
Предвид срока за канди-
датстване, Общинският 
съвет допусна предвари-
телно изпълнение на ре-
шението си.

НП

10 – 16 МАРТ 2023   I   БРОЙ 610 ОСНОВАН НА 14 АПРИЛ 1924 Г.ИЗДАНИЕ НА ОБЩИНА АЙТОС

Теренът, върху 
който ще се 

гради Дома е 
очертан със син 

правоъгълник
ФОТО: НП

Във връзка с произвеждането 
на Избори за народни представи-
тели за Народно събрание на 2 
април 2023 година, всеки гласопо-
давател след проверка в избира-
телния списък може да поиска: 
от датата на обявяване на изби-
рателните списъци 20 февруари 
2023 г.:

) До 18.03.2023 г. Избиратели 
с трайни увреждания, които не 
им позволяват да упражнят из-
бирателното си право в изборно-
то помещение, но желаят да 
гласуват с подвижна избирателна 
кутия, заявяват желанието си в 
писмена форма – чрез заявление 
по образец или чрез електронно 
заявление през интернет стра-

ницата на общината, по посто-
янния им адрес или настоящия им 
адрес в случаите, когато своевре-
менно е направено искане за гла-
суване по настоящ адрес.

) До 18.03.2023 г. Избирател, 
чийто постоянен и настоящ 
адрес са в различни населени места, 
може да поиска да бъде вписан в 
избирателния списък по настоящ 
адрес. Искането се прави писмено 
до кмета на общината, кмет-
ството или до кметския намест-
ник и съдържа ЕГН на избирателя, 
вида и номера на документа му за 
самоличност и подпис; или чрез 
електронно заявление през интер-
нет страницата на Главна дирек-
ция ГРАО.

) До 25.03.2023 г. Избирател, 
спрямо когото са допуснати не-
пълноти и грешки в избирателния 
списък, подава заявление за от-
страняването им до общинската 
администрация.

) До 27.03.23 г. Избиратели с 
трайни увреждания, които не им 
позволяват да упражнят избира-
телното си право в изборното 
помещение и желаят да гласуват 
с подвижна избирателна кутия, 
но не са подали заявление в срок 
по чл.37, ал.1 от Изборния кодекс 
(18.03.23 г.), може да гласуват с 
подвижна избирателна кутия, ако 
заявяват това и при условие, че 
на територията на населеното 
място е назначена подвижна СИК.

СЪОБЩЕНИЕ

ОБЩИНА АЙТОС уведомява всички заинтересовани 
граждани, че приемът на документи за записване на 
деца  ОТ ПЪРВА ДО ЧЕТВЪРТА ГРУПА (БЕЗ ЯСЛЕНА 
ГРУПА) ЗА ПОСЕЩЕНИЕ В НОВОПОСТРОЕНАТА 
ДЕТСКА ГРАДИНА НА УЛ.“ОТЕЦ ПАИСИЙ“ № 7 се  
извършва в срок до  31.05.2023г., съгласно изискванията 
на чл.22 от Наредбата за записване, отписване и пре-
местване на деца в общинските детски градини на 
територията на община Айтос.

Място за  подаване на изискуемите документи – ДГ 
„Радост“ гр.Айтос, ул. „Александър Стамболийски“ № 34.

ОБЩИНА АЙТОС
ОБЩИНСКА АДМИНИСТРАЦИЯ

ВАЖНИ СРОКОВЕ ЗА ИЗБОРИТЕ ЗА НАРОДНИ ПРЕДСТАВИТЕЛИ
на 2 април 2023 г.
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В Айтос – публична дискусия за 
планиране на социалните услуги

Във връзка с изискванията на Наред-
бата за планиране на социалните 
услуги чл.42, ал.3, т.2 , и с публи-

куваните на сайта на Община Айтос – 
Анализ на потребностите от социални 
услуги и Предложение за планиране на 
социалните услуги на общинско и об-
ластно ниво, които се финансират из-
цяло или частично от държавния бюджет, 

кметът на община Айтос Васил Едрев 
отправи покана за публична дискусия по 
предложението за планиране на услугите.

Публичната дискусия се проведе на 7 
март в Заседателната зала на Община 
Айтос. Предстои Общинският съвет да 
одобри планираните социални услуги на 
общинско ниво.

НП

За първи път 
посланик на РТ в 
България идва в 
Айтоско

Събота, 25 февруари 
беше ден на траур в село 
Поляново. С обща молит-
ва и курбан бяха почетени 
жертвите на опустоши-
телното земетресение в 
Турция. Първи на помена 
дойде Районният мюфтия 
Селятин Мухарем и пред-
ставител на Главното 
мюфтийство. За общата 
молитвата в Поляново 
пристигна лично послани-
кът на Република Турция 
в България г-жа Айлин Се-
кизкьок.

„В нощта на 6 февруари 
се събудихме в една нова 
реалност. Турция беше 
сполетяна от огромно 
бедствие, от трагедия с 
огромни размери. Една от 
първите държави, която 
ни подаде ръка, беше Бъл-
гария. Много благодарим на 
всички, които дадоха под-
крепата си. От всички 
краища на България, от 
малките и големите насе-
лени места и градове бяха 
събрани необходимите 
неща за хората, които 
преживяха бедствието. 

Болката е голяма. Нека 
господ да приеме всички 
молитви за починалите. 
Мир на праха им!“, каза 
много развълнувана г-жа 
Секизкьок.

Посланикът на РТ в 
България дойде в Поляново 
след работна среща в Бур-
гас на тема „Език, култура, 
религия, изкуство и НПО“, 
организирана от евроде-
путата от ДПС Илхан 
Кючук, съпрезидент на 
партия „Алианс на либера-
лите и демократите за 
Европа“. Заедно с г-жа 
Айлин Секизкьок и Илхан 
Кючук, в молитвата участ-
ваха Генералният консул 
на РТ в Бургас г-жа Сенем 
Гюзел, народните предста-
вители от ДПС Севим Али, 
Ешереф Ешереф и Фатме 
Рамадан, кметът на общи-
на Руен Исмаил Осман и 
областният лидер на ДПС 
Ахмед Сюлейман. Събити-
ето уважиха общински 
съветници от Сунгурларе, 
Поморие и Айтос, жители 
на Поляново и околните 
села.

Г-жа Айлин Секизкьок 
е първият посланик на 
Република Турция в Бъл-
гария, който идва в Ай-
тоско, научи НП от 
Юзджан Юмер – лидер на 
ДПС-Айтос, който заед-
но с кмета на Поляново 
Ферад Тахирюмер, дома-
кинстваше събитието. 
Посрещането на Посла-
ника и Генералния консул 
беше подобаващо – с хляб 
и сол и с подарък – нацио-
нална носия.

Три бяха жертвените 
животни за курбана в памет 
на загиналите при земетре-
сението. За шестте казана 
с курбан грижата поеха 
майстор Рашид и общин-
ският съветник Ереджеб 
Аптали, и двамата от с. 
Малка поляна.

НП

„АЙТОС – АВТОТРАНСПОРТ“ ЕООД - 
ГРАД АЙТОС

Търси да назначи двама пазачи за района на об-
щинската транспортна фирма. 12-часов работен 
ден, може и пенсионери.

Повече информация на тел. 0879 29 77 22.

Искаш да се потопиш в магията  
на народните танци?

Групата за начинаещи на Нели Ненкова старти-
ра на 11.03.2023 г. Час: 17:30ч. до 18:30ч.

Ако музиката е в кръвта ти...
Ако музиката е в кръвта ти, а сърцето ти бие в 

ритъма на тъпана. Ако обичаш сцената, ако искаш 
да намериш нови приятели и да забравиш забърза-
ното ежедневие и натоварения работен ден. Ако 
искаш да се потопиш в магията на народните 
танци

Заповядайте при мен - НЕЛИ НЕНКОВА!
ГРУПА ЗА НАЧИНАЕЩИ Място: „Бизнес цен-

тър“ ет.1 (Бившето кафе) гр. Айтос Ден: Всяка 
събота!

ГРУПАТА СТАРТИРА НА 11.03.2023 г. ЧАС:  
17:30 ч. ДО 18:30 ч.

Ден на траур в Поляново

Посланикът на РТ в България 
Айлин Секизкьок участва в обща 

молитва в памет на жертвите на 
земетресението в Турция

Клуб „Екотайм“: 
„Посади мартеница!“

Осмокласниците от клуб „Екотайм“, с ръково-
дител Севинч Алиева и първокласниците от СУ 
„Хр.Ботев“ с ръководители Ирина Русенова и Ми-
лена Янева тази година на 1 март заедно поздрави-
ха учители и ученици и им вързаха мартеници. 
Песни и стихове бяха подготвили първокласниците, 
а членовете на „Екотайм“ призоваха всички „да 
посадят мартеница!“. Призивът е вече традицио-
нен, но тази година идеята е по-различна. Младите 
природозащитници, които гостуваха и на кмета 
Васил Едрев, бяха приготвили мартеници, в които 
са поставени семена от иглолистни дръвчета. 
Пожеланията им към градоначалника и зам.-кмета 
Мариана Димова бяха: да обичат традициите и 
природата, непременно да посадят мартеница и да 
споделят, когато поникне.

НП



Изложба „Айтос през вековете” 
в Посетителски център „Генгер”
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Една много айтоска, 
макар и съвсем импро-
визирана изложба е 

експонирана в Посетител-
ски център „Генгер“ в ед-
ноименния етнографски 
комплекс. Петър Панчев е 
авторът, познат на айтозлии 
с краеведското си търпение 

и старание да събира всеки 
документ и снимка, свър-
зани с миналото и настоя-
щето на града ни.

Панчев сам е изработил 
постерите, подредени в 
Центъра, с уговорката, че 
това са само малка част от 
материалите, събирани от 

краеведа в продължение на 
десетилетия.

Изложбата Панчев е 
посветил и на 120-ата го-
дишнина от рождението 
на композитора Филип 
Кутев, роден в Айтос през 
1903 г.

НП

З А П О В Е Д № РД-08-157
гр. Айтос, 08.03.2023г.

На основание чл.44, ал.1, т.1 и ал.2 от ЗМСМА, 
чл.14, ал.2 от Закона за общинската собственост, 
чл.60, ал.1 и ал.3, във връзка с чл.57, т.1 от Наредба 
за реда за придобиване, управление и разпореждане с 
общинско имущество, във връзка с Решение №519 на 
Общински съвет Айтос, обективирано в Протокол 
№ 40  от заседание на ОбС-Айтос, проведено на 
26.01.2023г.,

З А П О В Я Д В А М:
1.Откривам процедури за провеждане на публични 

търгове с явно наддаване за отдаване под наем, за 
срок от 3 години, на обекти – частна общинска 
собственост, за продажба на плодове, зеленчуци, 
разсади, семена, мед-пчелни продукти и други 
селскостопански продукти от растителен произход, 
представляващи:

1.1  Закрита сергия /павилион/ №6, с площ 5,60 
кв.м, находяща се в общински зеленчуков пазар – 
гр. Айтос

- Дата и час на търга – 29.03.2023г. от 13:00 ч. в 
малката заседателна зала на Община Айтос.

- Начална месечна тръжна цена –22.40 лв. /двадесет 
и два лева и четиридесет стотинки/ без ДДС.

- Стъпка за наддаване – 2.00 лв. /два лева/ без ДДС.
- Депозит за участие – 2.24 лв. /два лева и двадесет 

и четири стотинки/, който се внася в касата на 
Общината /стая №10/ или по банков път: „Алианц 
Банк България”, IBAN: BG 27BUIN95613300447527, 
BIC: BUINBGSF, в срок до 12:00ч. на 28.03.2023г.  При 
внасяне на депозит по банков път, средствата 
следва да са постъпили по сметка на общината 
до 12:00ч. на 28.03.2023г.

1.2  Закрита сергия /павилион/ №7, с площ 5,60 
кв.м, находяща се в общински зеленчуков пазар – 
гр. Айтос

- Дата и час на търга – 29.03.2023г. от 13:10 ч. в 
малката заседателна зала на Община Айтос.

- Начална месечна тръжна цена –22.40 лв. /двадесет 
и два лева и четиридесет стотинки/ без ДДС.

- Стъпка за наддаване – 2.00 лв. /два лева/ без ДДС.
- Депозит за участие – 2.24 лв. /два лева и двадесет 

и четири стотинки/, който се внася в касата на 
Общината /стая №10/ или по банков път: „Алианц 
Банк България”, IBAN: BG 27BUIN95613300447527, 
BIC: BUINBGSF, в срок до 12:00ч. на 28.03.2023г.  При 
внасяне на депозит по банков път, средствата 
следва да са постъпили по сметка на общината 
до 12:00ч. на 28.03.2023г.

1.3  Закрита сергия /павилион/ №8, с площ 5,60 
кв.м, находяща се в общински зеленчуков пазар – 
гр. Айтос

- Дата и час на търга – 29.03.2023г. от 13:20 ч. в 
малката заседателна зала на Община Айтос.

- Начална месечна тръжна цена –22.40 лв. /двадесет 
и два лева и четиридесет стотинки/ без ДДС.

- Стъпка за наддаване – 2.00 лв. /два лева/ без ДДС.
- Депозит за участие – 2.24 лв. /два лева и двадесет 

и четири стотинки/, който се внася в касата на 
Общината /стая №10/ или по банков път: „Алианц 
Банк България”, IBAN: BG 27BUIN95613300447527, 
BIC: BUINBGSF, в срок до 12:00ч. на 28.03.2023г.  При 
внасяне на депозит по банков път, средствата 
следва да са постъпили по сметка на общината до 
12:00ч. на 28.03.2023г.

2.За обезпечаване изпълнението на задълженията 
по договора за наем определям парична гаранция в 
размер на една месечна наемна вноска, достигната на 
търга, която се внася преди сключване на договора. 
Внесената парична гаранция след изтичане на срока на 
договора се освобождава, като не се начислява лихва.

3.Утвърждавам по 1 /един/ комплект тръжна 
документация за всеки отделен имот за провеждане 
на търга, съдържащ следните документи:

- Копие от заповед за насрочен търг;
- Заявление за участие - приложение №1; 
- Декларация за оглед на имота – приложение №2
- Декларация за условията на търга и проекто-

договора – приложение №3;
- Декларация за съгласие за събиране, използване 

и обработване на лични данни – приложение №4;
- Тръжни условия;
- Копие от схема за разположение на обекта;
- Договор за наем /проект/;
4.Тръжната  документация е на стойност 30.00 

лв./тридесет лева/ без ДДС, която се закупува до 
16:00ч. на 27.03.2023г. в Центъра за административно 
обслужване в Общината.

5. Кандидатите следва да  представят в запечатан 
непрозрачен плик  до 12:00ч. на 28.03.2022г. в Центъра 
за административно обслужване в Общината 
следните документи:

5.1. Заявление за участие в търга - приложение №1;
5.2. Декларация за оглед на имота - приложение №2;
5.3. Декларация за условията на търга и проекто-

договора  - приложение №3;
            5.4. Декларация за съгласие за събиране, използване 

и обработване на лични данни -  приложение №4;
5.5. Документ за внесен депозит;
5.6. Документ за закупена тръжна документация;
5.7.Документ за регистрация за земеделски 

производител – в случаите, когато кандидатът 
е физическо лице;

5.8.Пълномощно с нотариална заверка на подписа 

конкретно - за имота, предмет на търга, когато 
се участва чрез пълномощник. Допустимо е 
пълномощното да не се постави в плика, а да се 
предаде на комисията на нейното заседание. На 
комисията се предоставя оригинал или заверено 
за вярност копие, като в този случай оригиналът 
се показва за сверка.

6.  До участие в търга ще се допускат физически 
лица регистрирани като земеделски производители или 
юридически лица. Върху плика, в който кандидатът 
е поставил необходимите документи за участие в 
търга се записва обекта на търга, наименованието 
на кандидата и ако е юридическо лице се записва и 
ЕИК на фирмата.

7. Оглед на имотите да се извършва всеки работен 
ден до 12:00ч. на 28.03.2023г. с представител на 
Общината след представяне на платежен документ 
за закупена тръжна документация и предварителна 
заявка.

8. Начин на плащане: в 14-дневен срок от влизане 
в сила на заповедта за спечелил участник и преди 
подписването на договора спечелилият кандидат 
следва да внесе един месечен наем с ДДС и една 
гаранция по изпълнение на договора в размер на 
един месечен наем.

9. В 7- дневен срок от сключване на договора 
наемателят следва да представи застрахователна 
полица за сключена застраховка, включително срещу 
природни бедствия и земетресения. 

Настоящата заповед да се обяви във вестник 
„Народен приятел”, електронната страница на 
Община Айтос и да се постави на информационното 
табло на Общината.

Контрол по изпълнение на заповедта ще 
упражнявам лично.

Допълнителна информация на тел.: 0558/2 34 40 
или в ЦАО на Общината.

ВАСИЛ ЕДРЕВ
КМЕТ НА ОБЩИНА АЙТОС

ОБЩИНА АЙТОС
ОБЩИНСКА АДМИНИСТРАЦИЯ

Айтос, пло-
щадът, 60-те 

години на ХХ в.
ФОТО: АРХИВ

НЧ „Васил Левски 1869” - 
Айтос благодари на всички 
участници в конкурса, доп-
ринесли за съхраняването и 
популяризирането на първо-
мартенската обредност. От 
230 участници за достоверност, 
художествена стойност и 
оригиналност награди полу-
чават 68 деца.

НАГРАДИТЕ СА ЗА:
Есра Ружди Юмер – 1 в кл. - СУ 
„Христо Ботев” –Айтос
Елена Петрова Шопова -2 в кл. 
- СУ „Христо Ботев” –Айтос
Антон Демирков 2 а кл. -СУ 
„Христо Ботев” –Айтос
Ирен Димитрова Джингалова 
-2 б кл. - СУ „Христо Ботев” 
–Айтос
Андреа Андреас Пелковски – 3 а 
кл. -СУ „Христо Ботев” –Айтос
Ариф Якуб – 1 б кл. -СУ „Хрис-
то Ботев” -Айтос
Никол Добринова Петрова – 2 
в кл. -СУ „Христо Ботев” –Ай-
тос
Маргарита Деянова Петрова 
– 2 б кл. -СУ „Христо Ботев” 
-Айтос
Антон Димитров Станчев – 4 
б кл. -СУ „Христо Ботев” –Ай-
тос
Божидар Станимиров Стойков- 
1 б кл. -СУ „Христо Ботев” –
Айтос
Алейна Х.Сали – 4 б кл. -СУ 
„Христо Ботев” –Айтос

Нарин Осман Орхан – 1 б кл. -СУ 
„Христо Ботев” –Айтос
Симге Хюсеин Смаил – 4 б кл. 
-СУ „Христо Ботев” –Айтос
Елиф Ереджеб Хюсеин – 2 г кл. 
-СУ „Христо Ботев” –Айтос
Мартина Атанасова – 4 б кл. 
-СУ „Христо Ботев” –Айтос
Йешим Тамер Шабан – 1 б кл. 
-СУ „Христо Ботев” –Айтос
Мартина Николаева Начева – 1 
а кл. -СУ „Христо Ботев” –Ай-
тос
Кирил Кирилов Панайотов – 3 
г кл. -СУ „Христо Ботев” –Ай-
тос
Ереджеб Ахмед – 4 б кл. - СУ 
„Христо Ботев” –Айтос
Гамзе Мехмед Мурад – 2 а кл. 
-СУ „Христо Ботев” –Айтос
Мериам Хюсеин Хасан – 2 в кл. 
-СУ „Христо Ботев” –Айтос
Ефе Мехмед Мустафа – 3 а кл. 
-СУ „Христо Ботев” –Айтос
Дария Малчева - СУ „Христо 
Ботев” –Айтос
Дария Драгомирова Димитрова 
– 1 а кл. -СУ „Христо Ботев” 
-Айтос
Ая Камбер – 4 б кл. -СУ „Христо 
Ботев” –Айтос
Александър Николаев Танев – 3 
г кл. - СУ „Христо Ботев” –Ай-
тос
Кадир Мехмед Адем – 2 кл. - ОУ 
„Христо Ботев”-с. Мъглен
Адем Хюсеин Ереджеб – 1 кл. - ОУ 
„Христо Ботев”-с. Мъглен
Емирай Йълдрай Яламов – 1 кл. 
- ОУ „Христо Ботев”-с. Мъглен

Хасан Рухи Шукри – 2 кл. -ОУ 
„Христо Ботев”-с. Мъглен
Мейра Ибрям Мехмед – 3 кл. -ОУ 
„Христо Ботев”-с. Мъглен
Елиф Юзджан Шабан – 4 кл. -ОУ 
„Христо Ботев”-с. Мъглен
Мерт Мустафа Кьосе – 2 кл. 
-ОУ „Христо Ботев”-с . Мъглен
Айше Адем Ибрям – 4 кл. -ОУ 

„Христо Ботев”-с. Мъглен
Арда Хайрула Хайрула – 1 кл. - 
ОУ „Христо Ботев”-с. Пирне
Хаккъ Садула – Ферад – 4 кл. -ОУ 
„Христо Ботев”-с. Пирне
Атанас Великов Тенев – 3 кл. – 
ОУ „Христо Ботев”-с. Пирне
Ивелин Нанков Станев – 9 год. 
- ОУ „Христо Ботев”-с. Пирне

Мертан Рейхан Емин – 1 кл. -ОУ 
„Христо Ботев”-с. Пирне
Живко Любенов Христов – 9 
год. - ОУ „Христо Ботев”-с. 
Пирне
Дамла Хайрула Хайрула – 4 кл. 
- ОУ „Христо Ботев”-с. Пирне
Марияна Салим Юсеин – 4 кл. 
-ОУ „Христо Ботев”-с. Пирне
Арми Феим Байрам – 3 кл. - ОУ 
„Св.Св.Кирил и Методий” с. 
Карагеоргиево
Елис Ерджан Рафет – 3 кл. -ОУ 
„Св.Св.Кирил и Методий” с. 
Карагеоргиево
Елиф Ерджан Ахмед – 6 кл. - ОУ 
„Св.Св.Кирил и Методий” с. 
Карагеоргиево
Юкселай Рамадан Юксел – 6 
год.- ОУ „Св.Св.Кирил и Мето-
дий” с. Карагеоргиево
Онур Бахри Йълмаз – 7 год. - ОУ 
„Св.Св.Кирил и Методий” с. 
Карагеоргиево
Асу Исмаил Кязим – 6 год. - ОУ 
„Св.Св.Кирил и Методий” с. 
Карагеоргиево
Айше Бейтула Ахмед – 3 кл. - ОУ 
„Св.Св.Кирил и Методий” с. 
Карагеоргиево
Фейза Шабан Вейсел – 2 кл. - ОУ 
„Св.Св.Кирил и Методий” с. 
Карагеоргиево
Мирай Сали Ружди - ОУ „Св.
Св.Кирил и Методий” с. Кара-
георгиево
Гюлин Мевлян Рафет – 3 кл. - ОУ 
„Св.Св.Кирил и Методий” с. 
Карагеоргиево
Руси Петров Янков – 3 б кл. - . 

ОУ „Атанас Манчев” гр. Айтос
Христина Асенова Христова 
– 2 а кл. - ОУ „Атанас Манчев” 
гр. Айтос
Фанка Алексиева Йорданова – 1 
ГЦОУД - ОУ „Атанас Манчев” 
гр. Айтос
Красимир Асенов Тодоров – 1 а 
кл. - ОУ „Атанас Манчев” гр. 
Айтос
Магдалена Калинкова Асенова 
– 3 б к - ОУ „Атанас Манчев” 
гр. Айтос
Гинка Тодорова Йорданова 4 
ГЦОУД - ОУ „Атанас Манчев” 
гр. Айтос
Марийка Милкова Атанасова 
– 3 б кл. - ОУ „Атанас Манчев” 
гр. Айтос
Катя Веселинова Веселинова – 7 
год. - ОУ „Атанас Манчев” гр. 
Айтос
Румен Руменов Касабов – 3 в кл. 
- СУ „Н.Й.Вапцаров” гр. Айтос
Елиф Идриз Ърфан – 3 в кл. - СУ 
„Н.Й.Вапцаров” гр. Айтос
Сонгюл Мустафа Шабан – 3 в 
кл. - СУ „Н.Й.Вапцаров” гр. 
Айтос
Исмет Хасан Исмет – 2 в кл. - 
СУ „Н.Й.Вапцаров” гр. Айтос
Ирем Илханова Еминова – 2 в 
кл. - СУ „Н.Й.Вапцаров” гр. 
Айтос
Фатмегюл Муса Назиф – 2 в кл. 
- СУ „Н.Й.Вапцаров” гр. Айтос
Зехра Халил Кязим – 3 в кл. - СУ 
„Н.Й.Вапцаров” гр. Айтос
Дуйгу Ерол Осман - 3 в кл. - СУ 
„Н.Й.Вапцаров” гр. Айтос

Рекорд! 230 деца в читалищния конкурс „Моята красива 
мартеница 2023“, 68 получиха награди



Подредиха уникална изложба на детски 
рисунки в Ритуалната зала на Община Айтос
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Наградиха участниците в конкурса „Героите на българската 
свобода“ на общински комитет „Васил Левски“ – Айтос

Общински комитет 
„Васил Левски“ – Айтос, 
с изключителната 

подкрепа и съдействие на 
Община Айтос организира 
конкурс по повод 150 години 
от гибелта на Васил Левски, 
на тема „Героите на българ-
ската свобода“. Над 100 деца 
и ученици изпратиха свои 
творби, които бяха оценени 
и подредени на изложба в Ри-
туалната зала на Общината.

Най-много деца избраха да 
нарисуват портрет на Левски, 
показани бяха още портрети 
на Ботев и Волов, рисунки, 
изобразяващи залавянето на 
Апостола, комитетските 
сбирки и др. Портретът на 
Левски по детски нарисуваха 
и малчугани от ДГ „Здравец“, 
ДГ „Детелина“ с. Тополица, ДГ 
„Пролет“ и ДГ „Радост“.

Таня Петкова – председател 
на ОК „Васил Левски“, Айтос 
откри изложбата на 7 март. 
„За журито беше предизвика-
телство да оценява толкова 
много рисунки. Благодаря за 
огромния интерес на участни-
ците от всички възрасти – от 
4-5 до 18-годишни деца и уче-
ници изпратиха свои творби“, 
заяви Таня Петкова, която 
заедно с Енвер Халил – член на 
комитета, обяви наградите.

Преди да връчи наградите 
на победителите и грамоти 
на всички млади художници, 
кметът Васил Едрев се обърна 
към участниците в конкурса, 
към учителите, родителите 
и организаторите. „Впечат-

лен съм от Вашите рисунки. 
Прекрасни са! Радвам се, че 
още в първото издание на 
този конкурс са се включили 
толкова много участници. 
Благодаря Ви! Благодаря на 

Вашите учители! Поздравявам 
членовете на Общински коми-
тет „Васил Левски“ за иници-
ативата! Надявам се, този 
конкурс за рисунка за се пре-
върне в традиция за община 

Айтос! Винаги можете да 
разчитате на моята подкре-
па и помощ! Честито на на-
градените! Бъдете здрави и 
продължавайте да рисувате 
с желание!“

А ето кои са децата и учениците, които с много 
талант впечатлиха журито:

I възрастова група ДЕТСКИ ГРАДИНИ
Пламена Денкова – I място ДГ „ПРОЛЕТ“ ПГ
Пламен Леков – I място ДГ „ПРОЛЕТ“ ПГ
Фуркан Джеват - I място ДГ „РАДОСТ“ ПГ
Есин Хикмет - I място ДГ „ЗДРАВЕЦ“ ПГ
Еда Хасан - I място ДГ „ДЕТЕЛИНА“ ТОПОЛИЦА ПГ
ПООЩРИТЕЛНИ:
Бюшра Адем – ПГ с. МЪГЛЕН
Никола Велинов – ПГ ДГ „Детелина“ ТОПОЛИЦА
Катрин Георгиева – ПГДГ „ПРОЛЕТ“

II възрастова група - I – IV клас
І място
Йордан Ангелов – ОУ „АТАНАС МАНЧЕВ“ IIIа кл.
Карина Павлова – СУ „Хр. Ботев“ Iв кл.
Суай Шабанова - СУ „Хр. Ботев“ IVв кл.
Йоана Милева – СУ „Н. Вапцаров“ IIIб кл.

III възрастова група - V – VII клас
І място
Стела Деянова - СУ „Хр. Ботев“ – VІв кл.
Моника Дарачева - СУ „Хр. Ботев“ Vа кл.
Гюлсум Ахмед – ОУ „Христо Ботев“ с. Мъглен - VІІ кл.
Едже Расимова – СУ „Н. Вапцаров“ VIIв кл.
ІІ място
Ясмин Лятифова – ОУ „Св. Св. Кирил и Методий“ – Караге-
оргиево VІІ клас
Руя Рахим- ОУ „Св. Св. Кирил и Методий“ – Карагеоргиево V клас
ІІІ място
Илияна Чакърова - СУ „Хр. Ботев“ VІв кл.
Гизем Осман- СУ „Хр. Ботев“ Vб кл.

IV възрастова група - VII – XII клас
І място
Мердие Денис - СУ „Н. Вапцаров“ - VIIIв кл.
Шенгюл Юзеир - СУ „Христо Ботев“ IXб кл.
Дамла Сезгин - СУ „Н. Вапцаров“ VIIв кл.
Емил Филипов – ПГСС „Златна нива“ XI б кл.
ІІ място
Хелин Сабри - СУ „Н. Вапцаров“ VIIIг кл.
Ани Михова - СУ „Хр. Ботев“ Xа кл.

В Айтос тържествата 
за 145 години от Освобож-
дението на България започ-
наха още в началото на 
февруари с много конкурси 
и изложби, организирани 
от Община Айтос, чита-
лищата, училищата и 
детските градини. Навръх 
националния празник Тре-
ти март, вечните песни 
на България огласиха площад 
„Свобода“ и събраха сто-
тици граждани и гости на 
тържественото честване.

С танц на знамената 
„Бяло, зелено, червено“ на 
талантите на Народно 
читалище „Васил Левски 
1869“ – Айтос с ръководи-
тел Ивелина Костадинова, 
започна честването на 145 
години от Освобождение-
то. Кулминацията на па-
триотичния спектакъл 
беше изнасянето на десе-
тметров национален 
трибагреник на площад 
„Свобода“.

Кметът Васил Едрев 
дойде на площада с Пред-

ставителния флотски 
отряд на СУ „Никола Йон-
ков Вапцаров“. Маршът на 
матросите и трите зна-
менни групи придаде осо-
бена тържественост на 
ритуала за издигане на 
знамената. Заедно с градо-
началника, на площада бяха 
председателят на Общин-
ски съвет – Айтос Красимир 

Енчев, зам.-кметът Мари-
ана Димова и общински 
съветници, между които 
и Женя Пеева, кандидат за 
народен представител. 
Гости на тържественото 
честване бяха народните 
представители от 48-то 
Народно събрание Севим 
Али, Ешереф Ешереф и 
Фатме Рамадан, и предсе-

дателят на Общински 
съвет – Сунгурларе Ружди 
Хаджен.

Енорийски свещеник 
Ромил Георгиев отслужи 
благодарствен молебен, а 
кметът Васил Едрев чес-
тити празника на айтозлии 
и на гостите на Айтос с 
вълнуващо слово. „Поже-
лавам Ви здраве и много 

сили! За да преодоляваме 
трудностите и да разви-
ваме община Айтос, въпре-
ки инфлацията и кризите. 
Днешният празник ни дава 
вярата, че можем. Защото 
Трети март не е просто 
страница от българската 
история. Трети март е 
символът, който съхраня-
ва националната ни памет 

- за историческите събития, 
за поколенията български 
просветители, революцио-
нери и национални герои, 
за предците ни, които 
мечтаеха, работиха и про-
ливаха кръвта си за Оте-
чеството“, каза още в 
празничното си слово 
градоначалникът.

С първо място в кон-
курса за поезия „Моята 
България 2023“ група „Бо-
тевчета“ от СУ „Христо 
Ботев“ ръководители: 
Албена Кишишева и Цвета 
Андреева заслужи правото 
да участва в тържестве-
ния спектакъл по повод 
националния празник. 
Стотици аплодираха де-
цата, които представиха 
поетичната композиция 
„България, страната с име 
изкуство“.

Оркестърът и певците 
на Формация „Паскалев“ 
прибавиха към празнично-
то настроение в Айтос и 
дълги хора на площада.

НП

Представителният флотски отряд, „Бяло, зелено, червено“ 
и „Ботевчета“ се включиха на празника за 3 март
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Семейството на Георги Червенков от Созопол  
се обръща към всички вас с апел за помощ.

Георги е диагностициран с карцином на белия дроб и  
в момента се лекува в клиника в Турция. Необходимата 

сума за неговото лечение е в размер на 300 000 лв. и е 
непосилна за семейството му.

Нека всеки от вас, който има възможност,  
да дари средства по следната банкова сметка:

ЦКБ АД
IBAN: BG32 CECB 9790 10C5 2149 00

BIC: CECBBGSF
Титуляр: Георги Николов Червенков

Основание: дарение за лечение на Георги Червенков
ЗАЕДНО ЗА ГЕОРГИ!

На площад „Хан Крум“ се 
проведе тържественото 
честване в Созопол на На-
ционалния празник на Бъл-
гария.

Началото на празнен-
ствата по повод 145-ата 
годишнина от Освобожде-
нието бе дадено с приемане 
на строя на представител-
ния блок от командира на 
Военноморска база Бургас 
и тържествено вдигане на 
знамената.

С рецитал на учениците 
от СУ „Св. св Кирил и Ме-
тодий“, напомнящ и въз-
хваляващ великите дела на 
героите, посветили живо-
та си на народното дело, 
започна музикално-поетич-
ната програма.

Продължава на стр. 3

Помощник генерални-
ят секретар на Юне-
ско Ернесто Отоне 

и началникът на отдел 
„Европа“ при Центъра за 
световно наследство Бер-
та де Санкристобал посе-
тиха Созопол на 8 март.

Проектът за културен 
център на остров Св. св. 
Кирик и Юлита цели да се 
възстанови и съхрани ис-
торически това, което е 
открито тук и това е 
уникална идея и възможност 
не само за България, но и за 

човечеството.
Това каза помощник 

генералният директор на 
Юнеско Ернесто Отоне 
по време на своята визита 
в Созопол.

Той посети остров Св. 
Кирик, придружен от 
кмета на Созопол Тихомир 
Янакиев, областния упра-
вител Мария Нейкова, 
началника на кабинета на 
министъра на културата 
доц. Борис Данаилов, както 
и бившия министър на 
културата и настоящ 

съветник в Министерски 
съвет проф. Велислав Ми-
неков.

„Интересно е да видим 
на едно и също място не 
само археологически обек-
ти, но и подводно богат-
ство и културно наследство, 
което е под водата. Виж-
дам сгради, които са уни-
кални не само като архи-
тектура и история, но и 
интересни с мястото, 
където са разположени“, 
каза още Отоне.

Продължава на стр. 4

Созополчани отново показаха 
сръчност и сплотеност

Започна ремонтът на 
пристанището в Созопол

Ернесто Отоне: Проектът е уникална идея и  
възможност не само за България, но и за човечеството
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Военно окръжие ІІ степен – Бургас съобщава, че със 
заповед на командира на Военновъздушните сили № РД-
127/22.02.2023 г., са обявени 88 (осемдесет и осем) вакант-
ни длъжности за войници във Военновъздушните сили 
за приемане на военна служба на лица, завършили граж-
дански средни или висши училища в страната и в чуж-
бина, във военни формирования (в. ф.) от Военновъздуш-
ните сили, както следва:

• за в.ф.26720-Черноморец и 36780-Шабла - 8 (осем) 
длъжности;

• за в.ф.28000-Граф Игнатиево,32040-Крумово и 
36150-Стара Загора-32(тридесет и две) длъжности;

• за в.ф.34420-Костинброд, 34630-Божурище, 32610-Бан-
кя, 54320-Божурище и 24900-София - 37 (тридесет и седем) 
длъжности;

• за в.ф.26030-Безмер - 11 (единадесет)длъжности.
Срок за подаване на документи - до 07.04.2023 г.
Повече информация за кандидатстването и подава-

нето на документите можете да получите  в сайта на 
ЦВО http://www.comd.bg/, в сградата на Военно окръжие 
ІІ степен – Бургас на ул. „Цар Асен” № 4, на тел. 0882552009 
и в офисите за военен отчет в общините.  

Предложението на кме-
та на община Созопол 
Тихомир Янакиев за 

изграждане на общински 
медицински център бе при-
ето единодушно на послед-
ното заседание на Общински 
съвет. Съветниците одо-
бриха учредяването право 
на строеж в Поземлен  
имот с идентификатор  
67800.503.539, идентичен с 
УПИ II кв.120 по плана на гр. 
Созопол.

Прието бе и предложение-
то на Янакиев за направата 
на дарение в размер на 10 000 
лв. от общинския бюджет в 
помощ за пострадалите при 
земетресенията в Република 
Турция. На сесията бе одо-
брена и Инвестиционната 
програма на Община Созопол 
в размер на 6  242  488 лв. В 

сумата са включени собст-
вени средства и осигурени 
от държавни субсидии и 
трансфери. Сред обектите 
за 2023 г. са реконструкция и 
рехабилитация на общински 
пътища, изграждане на ин-
фраструктурни обекти, 
въвеждане на енергоспестя-
ващи мерки на сградата на 
общинска администрация, 
реконструкция на моста над 
р. Равадинска, както и основен 
ремонт на яз. „Синята вода“.

Съгласие общинските съ-
ветници дадоха и за отреж-
дане на общински имот, 
върху който да бъде издигнат 
26-метров кръст. Предложе-
нието е на Гражданско сдру-
жение с нестопанска цел „2600 
години Созопол”, а средства-
та за монумента ще се събират 
чрез дарения. Кръстът ще 

бъде издигнат до водоема в 
местността Света Марина.

На 38-то редовно заседа-
ние присъства и областният 
управител на Бургас проф. 

Мария Нейкова, която увери, 
че за моста в началото на 
град Черноморец и за отсеч-
ката Отманли – Росен вече 
има осигурени средства от 

АПИ. Ремонтите са част от 
проекта на 113-километро-
вия път Бургас – Царево, за 
чието изпълнение тече об-
ществена поръчка.

По отношение на поетия 
ангажимент към развитието 
на остров Св. Кирик като 
Световен културен център, 
проф. Нейкова съобщи, че 
продължава да работи в 
тази посока и анонсира по-
сещението за работна среща 
на помощник-генералният 
директор на Юнеско Ернес-
то Отоне и началникът на 
отдел „Европа“ в Центъра 
за световно наследство 
Берта де Санкристобал.

Във връзка с програмата 
на Министерство на енер-
гетиката за изграждане на 
фотоволтаични системи 
Янакиев поиска съдействие 
от Нейкова Общините да 
получат инструкции от 
Министерството, тъй като 
интересът на местни жи-
тели е голям.

Община Созопол подписа 
договор за изпълнение на 
проект BG05SFPR002-2.002-
0028-C01 „Укрепване на об-
щинския капацитет в Общи-
на Созопол”, по процедура  
чрез директно предоставяне 
на средства BG05SFPR002-2.002 
„Укрепване на общинския 
капацитет“, финансирана 
от Европейски социален фонд, 
чрез програма „Развитие на 
човешките ресурси 2021-2027“.

Общата стойност на 
отпуснатите финансови 
средства е в размер на 61 641,99 
лева. Дейностите по проекта 
стартират на 20.02.2023г. и 
са за период от 14 месеца.

Целта на проектното 
предложение е да подкрепи 
реформирането на система-
та на социалните услуги и 
улесняването на преходите 
към новите механизми на 
местно ниво, чрез развитие 
и укрепване на общинския 
капацитет на Община Созо-
пол. 

Предоставянето на ин-
тегрирана подкрепа на общи-
ната в изпълнението на 

правомощията ѝ по Закона 
за социалните услуги (ЗСУ), 
Закона за хората с увреждания 
(ЗХУ) и Закона за лична помощ 
(ЗЛП) ще позволи плавното 
и безпроблемно въвеждане на 
реформите в областта на 
социалните услуги и личната 
помощ и ще ускори предос-
тавянето на по-ефективна, 
ефикасна и качествена грижа 
на лицата от най-уязвимите 
групи от населението на 
територията на общината.

Постигането на предви-
дените в проектното пред-
ложение цели и резултати 
ще допринесе до развитието 
на социалните услуги на об-
щинско ниво и обединява 
усилията и желанието на 
всички заинтересовани стра-
ни в община Созопол за подо-
бряването работата и 
ефективността на служи-
телите от институции 
(организации), ангажирани с 
политиките в социалната 
сфера и съответно на служи-
тели на доставчици на соци-
ални и интегрирани здравно-
социални услуги.

Реализирането на ефек-
тивни социални политики в 
съответствие на страте-
гическа цел на процедурата, 
както и процесите на кадро-
во обновяване, свързана с 
изпълнение на задълженията 
и отговорностите на общи-

ната по и ЗЛП/ЗХУ, както и 
по ЗСУ в частта, свързана с 
насочването за ползване на 
социални услуги, изисква 
надграждане на капацитета, 
което ще бъде обезпечено 
чрез предвидените проектни 
дейности.

Созопол ще изпълнява проект  
„Укрепване на общинския капацитет“

Проект № BG05SFPR002-2.002-0028-C01 „Укрепване на общинския 
капацитет в Община Созопол“ 

Дата Часове Място

06.03.2023 г.
от 11:00 ч. до 12:00 ч. с. Атия – ж.к. „Атия“, до детската площадка

от 12:30 ч. до 13:30 ч. с. Атия – ж.к. „Миньор“, до Хранителни стоки

14.03.2023 г. от 10:00 ч. до 11:00 ч. с. Равадиново – пред Кметството

16.03.2023 г. от 11:00 ч. до 12:00 ч. гр. Черноморец - срещу Пощата

22.03.2023 г.
от 11:00 ч. до 12:00 ч. с. Равна гора - пред Кметството

от 12:30 ч. до 13:30 ч. с. Росен - пред Кметството

28.03.2023 г.
от 09:30 ч. до 11:30 ч. гр. Созопол – Нов град до Кита

от 12:00 ч. до 14:00 ч. гр. Созопол – Стар град до Котвата

ЦЕНТРАЛНО ВОЕННО ОКРЪЖИЕ
ВОЕННО ОКРЪЖИЕ ІІ СТЕПЕН - БУРГАС

гр. Бургас, 8000,ул. „Цар Асен“ № 4, тел. 02/922 3876

МИНИСТЕРСТВО НА ТРУДА И СОЦИАЛНАТА ПОЛИТИКА
Програма „Развитие на човешките ресурси“

След проведената обществена поръчка и сключване на 
договор започна изпълнението на проекта за модернизация 
на рибарското пристанище в град Созопол. Той включва 
подмяна на съществуващата настилка от бетонови 
паркинг елементи с гранитен паваж на паркинга до прис-
танището и обособяване на паркоместа в пристанищ-
ната територия, както и ремонт на крайуличните бе-
тонови цветарници, които се явяват буферна зона 
между паркинга, ул. „Крайбрежна“ и жилищната зона. Там 
ще бъде изградена и система за капково напояване и ще 
бъдат подходящо озеленени.

Ремонтирани ще бъдат и хелингите с цел по-лесно 
спускане и издърпване на плавателните съдове. Проектът 
предвижда също доставка и монтаж на 4 броя плаващи 
понтони за Пирс №3.

Срокът за изпълнение на поръчката за Модернизация 
на лодкостоянка в пристанище Созопол - етап 2 е до 
31.05.2023 г., а стойността ѝ е 919  706 лв. с вкл. ДДС. 
Финансирането е от предоставена безвъзмездна финан-
сова помощ по „Програма за морско дело и рибарство“ – 
Процедура № BG14MFOP001-1.019 Рибарски пристанища, 
кейове за разтоварване, рибни борси и лодкостоянки“ 
Сектор „Инвестиции насочени към изграждане и/или 
модернизация на лодкостоянки, както и от собствени 
бюджетни средства.

Започна ремонтът 
на пристанището  

в Созопол
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Продължение от стр. 1

В нея с патриотични 
стихове и песни участие 
взеха и учениците от 
вокална група „Созопол-
ски гласчета“, децата от 
предучилищната група 
и двете детски градини 
– „Здравец“ и „Снежанка“.

С пламенна реч кметът 
на община Созопол Ти-
хомир Янакиев се обърна 
към своите съграждани. 
„С цената на безброй 
животи на воини от 
различни националности, 
ние сме успели да извою-
ваме правото на собст-
вена национална иден-
тичност. Успели сме да 
развеем знамето на сво-
боден народ над свободна 
земя. Дали сме способни 
днес на такава саможерт-
ва? Не знам. Но съм убеден, 
че ако искаме да ни има 

като народ, ние трябва 
да помним своята исто-
рия“, бяха част от думи-
те на градоначалника.

Събитието продължи 
със заупокойна молитва 
в памет на загиналите 
герои, изнесена от отец 
Димитър, и ритуал по 
полагане на венци и цветя 
пред арката с паметните 
плочи на загиналите от 
Созопол.

Цветя бяха поднесени 
от Общинска админи-
страция, Общински съвет, 
Военноморска база, поли-
тически партии, кметът 
на общината, председа-
теля на ОбС, неправи-
телствени организации, 
СУ „Св.св. Кирил и Ме-
тодий“ и граждани.

Паметта на героите 
за свободата на Майка 
България бе почетена и с 
едноминутно мълчание 

на колене.
Националният празник 

бе тържествено отбе-
лязан и в град Черноморец. 
В парка пред паметника 
на загиналите войници 
бе построен представи-
телен блок, а строят бе 
приет от командира на 

Военноморска база Бургас. 
Ученици от ОУ „Христо 
Ботев“ представиха 
музикално-поетична 
програма, а кметът Росен 
Деспов с въздействащо 
слово поздрави своите 
съграждани. Проведен бе 
и ритуал по полагане на 

венци и цветя.
Кметство Равадиново 

и НЧ „Просвета“ също 
организираха празнично 
честване. Кметът Иван 
Пазвантов поздрави при-
състващите, а децата 
изнесоха музикално-пое-
тична програма, която 

повдигна патриотичния 
дух на всички гости.

В честванията се 
включиха още зам.-кме-
товете Тодор Дамянов 
и Румен Кисьов, общински 
съветници и служители 
на Общинска админи-
страция.

Огромна гордост за Мате-
матическата гимназия в Бур-
гас, за Созопол и Равна гора е 
спечелването на трето място 
от Аляра Махмудова (11 клас) 
на международното състеза-
ние по математика HMMT 
(Harvard-MIT Mathematics 
Tournament) в дисциплината 
Алгебра и теория на числата.

То се проведе на 18 и 19 
февруари 2023 г в кампуса на 
Massachusetts Institute of Technology 
и Harvard University след три-
годишно прекъсване. В него 
взеха участие 3 български 
отбора - от Бургас, Варна и 
София, от които градове се 
изпращат отбори в Бостън 
вече 10 години.

Бургаският отбор бе със-
тавен от 6 ученици от ППМГ 
„Академик Никола Обрешков“ 
- Аляра Махмудова, Петко 
Лазаров, Ангел Христов, Цве-
телина Илиева, Теодора Тодо-
рова и Мартин Денев. Те бяха 
водени от председателя на 
училищното настоятелство 
Владислав Маринов - един от 
най-силните и успешни бур-
гаски състезатели от преди 
петнадесетина години и на-
стоящ член на организацион-
ния комитет и член на Жури-
то на IMC.

Състезанието HMMT се 
провежда всяка година на те-
риторията на двата прес-
тижни университета - Harvard 
University и МИТ в Бостън, 

САЩ. Съставено е от 5 дис-
циплини- 3 индивидуални 
(Алгебра и Теория на числата, 
Геометрия и Комбинаторика) 
и 2 отборни (отборно състе-
зание, както и така наречения 
Guts round, където състезате-
лите решават много задачи с 
различна трудност за малко 
време).

За разлика от традицион-
ните олимпиади, където ме-
дали получават около 60 
процента от всички участни-
ци, HMMT награждава само 
първите 10 участници във 
всяка от дисциплините. В 
тазгодишната надпревара 
взеха участие 485 участници 
от 67 отбора от по 8 състе-
затели. Ето защо за нас е го-
ляма гордост спечелването на 
3-то място в дисциплината 

Алгебра и Теория на числата 
от Аляра.

В допълнение учениците 
имаха възможността да раз-
гледат кампусите на двата 
големи университета в Маса-
чузетс, където бяха разведени 
от бивши възпитаници на 
техните училища от Бургас 
и София, които в момента се 
обучават там. Имаше време 
и за тур и разходка в красивия 
Бостън, посещение на няколко 
музея, аквариум и круиз с ко-
рабче.Поздравления за уче-
ниците и техните учители 
- г-жа Ганка Вътева, г-жа 
Светлана Димова, г-жа Нели 
Каналева и г-н Динко Раднев!

Поздравления за гордостта 
на Созопол и Равна гора – Аля-
ра Махмудова! Желаем й още 
много успехи занапред!

Голям успех на световно ниво  
за ученичка от Равна гора

Децата от втори клас при СУ 
„Св.св. Кирил и Методий“ – Со-
зопол с помощта на дамите от 
Етнографски музей – Созопол 
изработиха прекрасна двумет-
рова мартеница.

На празничния 1-ви март пред-
ставители на двата класа, заедно 
с директора Димитрина Щерио-
нова приятно изненадаха кмета 
Тихомир Янакиев с ръчно израбо-
тения български символ.

Той благодари на децата и 
служителите на Общински кул-
турен институт за положените 
усилия и ги поздрави за сръчната 
работа.

За да носи здраве и да радва 

всички жители тя бе окачена на 
фасадата на Общината, а гости-
те бяха закичени от г-н Янакиев 
и Баба Марта с мартенички.

Празничният ден започна с 
приятна изненада за всички слу-
жители на Общинска админи-
страция, които бяха посрещнати 
от Баба Марта с мартенички и 
топла питка.

Община Созопол изказва искре-
ни благодарности и на Гражданско 
сдружение „Елпида“ за прекрасно 
украсените дръвчета и затова, 
че за пореден път изпъстрят 
тематично града и допринасят 
за доброто настроението на 
всички негови жители и гости!

Двуметрова мартеница 
украси сградата на Общинска 

администрация
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Ернесто Отоне поясни, 
че трябва да се намери 
вариант, в който да се 
съхрани историческото 
богатство, но и да се на-
мери връзка с изкуствата.

„Созопол е град с неголя-
мо население и се наблюда-
ва пик на посещенията през 
лятото. Трябва да намерим 
начин за непрекъснатост 
на туристическия поток, 
така че той да не бъде само 
за няколко месеца“, каза 
помощник генералният 
директор на Юнеско.

Според него, за да се 
построи този обект, кой-
то е исторически, архео-
логически и културен, 
трябва да се намери връз-
ката не само с археологи-
ческите изследвания и 
подводните изследвания, 
но и с обществеността.

„Целта на Юнеско е да 
подкрепи начина, по който 
да се намери възможност 

за концепция за изграждане. 
Точно това ще направи 
Юнеско, да подкрепя това 
развитие“, каза още Ото-
не. 

Директорът на Център 
за подводна археология в 
Созопол д-р Найден Прахов 
разказва на гостите днес 
историята на остров Св. 
св. Кирик и Юлита.

„Когато започнаха тук 
разкопките през 2009 годи-
на очакванията бяха, че те 
ще приключат много бър-
зо. Всички мислеха, че поч-
ти нищо не е останало за 
откриване след мащабните 
строежи из острова, които 
са се правили през измина-
лите десетилетия. Тези 
прогнози се оказаха напъл-
но погрешни и археологи-
ческите проучвания раз-
криха едно невероятно и 
единствено по рода си 
място в България и Запад-
ното Черноморие“, споде-
ли той.

Срещата на делегацията 

с представителите на 
местната власт продължи 
в зала, където бе презенти-
рано подземното и надзем-
но богатство на града от 
доц. д-р Кръстина Панай-

отова и д-р Найден Прахов, 
а оригиналните чертежи 
на морското училище бяха 
показани от главния архи-
тект на Община Созопол 
Радост Георгиева.

На 24 февруари в село Ра-
вадиново за първи път бе 
проведен конкурс за изработ-
ка на кукерска маска.

Това се случи в навечерие-
то на традиционните кукер-
ски игри в населеното място 
и се организира от кметство 
Равадиново и читалище „Про-
света 1935“ с цел да бъде 
съхранен и популяризиран 
българският обичай.

Събитието бе открито 
от кмета Иван Пазвантов, 
а тричленно жури с помощта 

на публиката класира трите 
най-красиви и автентично 
изработени маски. За победи-
тели бяха обявени на първо 
място Таня Пухова, на второ 
място Ния Пухова, а трето-
то място бе отредено на 
Кирил Христов. За своята 
сръчност и майсторство те 
получиха парични награди, 
грамоти и бурните аплодис-
менти на всички присъства-
щи.

Тихомир Янакиев поздрави 
всички участници и органи-

заторите за подетата ини-
циатива и присъди специал-
ната награда на кмета на 
най-малките участници в 
конкурса – Крисия на 6 г. и 
Марияна на 5 г., които заедно 
са изработили своята първа 
кукерска маска.

В първото издание на кон-
курса бяха представени общо 
7 маски, изработени от сръч-
ни равадински ръчички, а 
желанието на организатори-
те е с това събитие да бъде 
поставено началото на една 
дългогодишна традиция.

В края на месец февруари 
членове на трите най-големи 
дружества в Созопол и пенсио-
нерски клуб „Чайка“, облечени в 
пъстри костюми, с шествие от 
своите клубове се отправиха 
към централния площад на гра-
да, за да отбележат заедно Ку-
керовден и Сирни Заговезни.

Първи се представиха дамите 
на златна възраст с песен от 
своя репертоар, след което 
водени от своя Цар пристъпи-
ха и членовете на Съюза на 
офицерите и сержантите от 
запаса и резерва и клуб „Българ-
ка“. Те пресъздадоха типичните 
за Кукеровден образи и напом-
ниха на присъстващите значе-
нието на всеки от тях.

С типичния за древногръцки-

те богове маниер се представи 
Сдружение за българо-гръцко 
приятелство „Аполония“. Ве-

личествено дефилираха Аполон, 
следван от Музите, Атина 
Палада, Зевс, Артемида и още 

много малки и големи участни-
ци с изящни тоалети.

Кулминацията бе поверена на 
Тракийско дружество „Яни 
Попов“, които пресъздадоха 
обичая „Заораване“, след което 
дами в мъжки народни носии и 
красиви кукерски маски танцу-
ваха талашманлийско хоро.

За положения труд при изра-
ботката на разнообразните 
костюми, съхраняването и 
предаването на традициите, 
всички участници бяха награде-
ни от кмета на община Созопол. 

Тихомир Янакиев ги поздрави 
за положителната енергия, с 
която за пореден път зареждат 
целия град, включвайки се в 
традиционния обичай за про-
гонване на злите сили. И както 

Сирни Заговезни повелява, той 
поиска прошка от своите съ-
граждани.

За радост на най-малките бе 
изпълнен и друг типичен за деня 
народен ритуал, а именно „Хам-
кане“. Малчуганите се раздели-
ха на две групи и се съревнова-
ваха кой пръв ще захапе халвата 
и свареното яйце.

Празненствата завършиха с 
кръшни български хора и много 
снимки за спомен.

В същия ден, 26-и февруари, 
селата Равадиново и Росен също 
прогониха злите сили. Много-
бройните групи кукери с автен-
тични костюми с хлопки и 
традиционните за празника 
персонажи обходиха домовете, 
за да изгонят злото.

10 МАРТ 2023IV
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осподин Атанасов, в Бургас 
се проведе Националният 
форум за авиотранспорт-
на свързаност за втори 
път, чийто организатор 
сте Вие. Какви са основни-
те изводи, които се налагат?

– Основен е фактът, че 
затвърждаваме свързанос-
тта, диалога и общите 
инициативи между секто-
рите и ресорите, които са 
в основата на туризма и 
транспорта. Получи се над 
4-часова среща в атмосфера, 
която рядко се вижда на 
подобни формати. Дни след 
провеждането му, вероят-
но провокирано от темите 
и предложенията, излезе 
публикация, в която испан-
ски туроператор заявява 
стартирането на програма 

време. Опитваме се да съ-
действаме. Новият изпъл-
нителен директор д-р Франк 
Кванте виждаме, че се 
вслушва в някои предложе-
ни идеи. Като тази от 
миналогодишното издание 
за полети между Белград и 
Бургас, който поне до Варна 
(отново) очакваме да стар-
тира. 

Надяваме се, че ще се 
разгледат и приложат ре-
шенията, които дискути-
рахме и във второто изда-
ние на форума. Този път с 
превес към Бургас. Важно е 
не само за цялата Бургаска 
област, но и за съседните 
области това летище да 
работи целогодишно и да 
избере дългосрочни възмож-
ни варианти за диверсифи-
кация на полетните дести-
нации.

– Какво още може да се 
направи точно по свърза-
ността между сухопътен, 
авиационен и воден транс-
порт в услуга на туристи-
ческия бранш?

– Това, което смятаме да 
реализираме и приложим – 
цялостна мрежа за свързаност 
и туризъм по море, суша и 
вода между страните от 
Черно море и с фокус стра-
ните от Югоизточна Ев-
ропа. Това е решението – да 
се обединят всички заинте-
ресовани страни, за да се 
създаде обща и устойчива 
мрежа, която да включва 
пристанища, регионални и 
международни летища, 
туристически райони за 
развитието на дългосрочни 
общи решения за популяри-
зиране на възможностите 
за комуникация, бизнес, 
туризъм и транспортна 
свързаност. Създаване на 
устойчив модел, по който 
да се утвърди югоизточни-
ят край на Европа като 
достъпна, сигурна, спокой-
на и богата на възможности 
за туризъм и бизнес зона на 
ЕС. 

Затова и предложихме 
нашата идея за алтерна-
тивни форми на авиосвър-

заност между България, 
Турция, Грузия, Румъния, 
визирайки свързаността по 
Черноморското крайбрежие 
за туристически полети до 
регионалните международ-
ни летища. Както и стар-
тиране на вътрешна кру-
изна линия в спокойните и 
сигурни зони на Черно море, 
което да даде нови възмож-
ности, нов продукт, нова 
свързаност. 

Ще даде и допълнителен 
стимул за привличане или 
завръщане на круизните 
компании, които преди 
идваха всяко лято, а някои 
се очакват и през това.

– Какви са възможност-
ите за финансиране на 
сектор туризъм по Нацио-
налния план за възстано-
вяване и устойчивост?

– Вече излязоха някои 
програми, а тепърва и нови 
предстоят. Има възмож-
ности, макар и да не са 
конкретно визиращи ту-
ризма, а на общо основание. 
Това ще намали шанса, даже 
в някои случаи просто няма 
да могат да покрият усло-
вията фирмите, работещи 
в туризма. Но въпреки 
това браншът трябва из-
ползва всяка възможност 
както по Плана, така и по 
всяка друга програма, която 
може да му помогне.

– Извън темата за транс-
портната свързаност – има 
ли пробив в стандартното 
предлагане само на плаж и 
море? Зарибени ли са ту-
ристите за културен, 
поклоннически, обреден, 
винен и т.н. туризъм?

– Все още вървят търсе-
ния на решения, за пореден 
път ще кажа – не трябва да 
се работи на парче! Една 
дестинация е популярна 
заради това, с което при-
влича своите туристи, и е 
устойчива, когато се завръ-
ща туристът всяка година. 
Пример е Велинград в по-
голям мащаб, но има още 
райони в страната, макар 
и малко, които също така 
задържат своите туристи. 

Бургас се промени много 
в това отношение. Фактът, 
че миналата година корабът 
до остров Св. Анастасия 
работеше до първите ниски 
температури, е показателен 
не само за неговото търсе-
не като туристически 
обект, но и за града и райо-
на като целогодишна дес-
тинация.

– Какво лято се очаква 
от бранша по Южното 
Черноморие?

– Браншът очаква да 
стартира предсезонно с 
пореден грозен хейт и „шок 
и ужас“ материали за ново-
то лято, което в края на 
сезона ще се окаже по-добро 
и успешно от предходното. 
Това се вижда всяка година. 
Дори по време на пандемия-
та. 

Затова е важно да се на-
сочи вниманието към про-
дукта, към услугите. Да 
повишим интереса на ту-
риста към нашата страна 
и нашия туристически 
продукт. Важно е всяка 
година да се представят 
добри и иновативни реше-
ния, предприети от бранша. 
Да се дава гласност на хора-
та, работещи в полза на 
това повишаване на качест-
вото, и най-накрая да спрем 
сами да си режем клона, на 
който седят 10 – 12% от 
БВП и над 200 – 300 000 души, 
ангажирани в туризма.

Г

Работим за свързаност 
с фокус страните от 
Югоизточна Европа

Валентин Атанасов – 
Сдружение „Рафаел – инфо, култура и туризъм“:

от Испания към България 
през 2024 г. 

– На Форума присъства 
зам.-министър Ирена Ге-
оргиева, която говори за 
споразумение за излъчване 
на общ сигнал и единен 
образ на страната ни към 
останалия свят. Как Вие 
виждате този единен образ?

– Това е нужно решение, 
което може да доведе до 
по-голяма устойчивост и 
успешна реализация на уси-
лията, полагани от опера-
торите на летищата у нас, 
защото, когато летищата 
работят, има и туристо-
поток, пътуващи, бизнес 
комуникация и развитие за 
регионите, страната. 

Ние ще предложим още 
по-добра идея за комуника-
ция и представяне на реги-
онални и национални въз-
можности за свързаност, 
бизнес комуникация и ту-
ризъм в по-широкоспектър-
на програма. Споделихме я 
пред участниците на фо-

рума. Скоро официално ще 
я представим. В общи линии 
думата „заедно“ е в основа-
та на всяко успешно начи-
нание и планове за развитие. 
Това бе заявено и от Стефан 
Георгиев от „Електра Еъру-
ейс“, който се обърна към 
всички заедно да реализират 
директна, редовна и цело-
годишна линия. Видно от 
подкрепата, която получи, 
скоро може да е факт.

– Има ли варианти за 
диверсификации в авио-
транспорта и летищните 
локации за по-икономична 
авиосвързаност, по-сигур-
ни и еко щадящи полети?

– В самата дума се крие 
и отговорът на въпроса. 
Пандемията даде тласък в 
тази насока, разглеждайки 
не един, а няколко възможни 
варианта за развитие както 
за транспорт – дестинации, 
локации, летища, така и за 
туризма – пазари, програми 
и др., и като цяло икономи-
ките и национални полити-

ки в страните. Неслучайно 
бяха разгледани именно 
тези далечни, но европейски 
дестинации за по-висок 
статус туристи, каквито 
браншът търси и иска да 
привлече. 

Но ето – няма нито един 
директен полет от нашето 
Черноморие или пък от 
Пловдив до Франция, Испа-
ния, Португалия, Ирландия 
(без някои сезонни чартър-
ни програми). А има какво 
да предложим целогодишно 
и тук, в Бургас или Пловдив, 
Велинград.  

Липсата на полет до 
Бургас бе и пречка да поканим 
и да присъстват на форума 
представители на туризма 
от Ирландия, представи-
тели на ЕП. Все пак на живо 
се включи нашият евроде-
путат в ЕП от ЕНП Андрей 
Новаков. Подобен полет и 
въобще всеки директен до 
тук полет ще има много 
голям ефект и върху бизнес 
контактите, инвестици-
ите, инвеститорите и 
икономическите проекти. 

Другото съществено е 
липсата на свързаност и 
между самите летища. 
Когато до летище Бургас 
няма полети, но до Варна 
има, то тези, които са из-
брали за почивка Бургас, 
няма с какво да дойдат от 
летището във Варна до 
Бургас, и обратно. Още 
миналата година в първото 
издание на форума бе пред-
ложено да има шатъли за 
пътуващи от/до двете 
морски летища. Дано тази 
година „Фрапорт“ го при-
ложи, защото сме убедени, 
че ще има полза и ефект.

– Последните месеци 
често се противопоставят 
летищата във Варна и в 
Бургас, като се подчерта-
ва, че през зимата нашето 
е спящо. Разумно ли е та-
кова противопоставяне? 
Този дисбаланс може ли да 
бъде преодолян?

– Противопоставяне 
няма! Ние работим чудесно 
с „Фрапорт“ от доста 

ВАЛЕНТИН  
АТАНАСОВ                                       
ФОТО:  

ЛИЧЕН АРХИВ

 Директор „Реализация проекти“ на Сдружение 
„Рафаел – инфо, култура и туризъм“ 
 Председател на УС на Българската асоциация за 
климатолечение и здравен туризъм

„
Няма нито един 
директен полет от 
нашето Черноморие 
или пък от Пловдив до 
Франция, Испания, 
Португалия, Ирландия
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Стартира работата 
по дългоочаквания паркинг 
в района на „Софарма“ в 
Поморие. Кметът Иван 
Алексиев и председателят 
на Общински съвет Адам 
Адамов посетиха участъ-
ка. В разговор с работе-
щите екипи бяха уточ-
нени предстоящите 
дейности по облагородя-
ване на района и създава-
нето на паркинг с близо 
80 паркоместа.

Изграждането на новия 
паркинг ще се осъществи 
като част от капитало-
вите разходи за първото 
тримесечие на 2023 годи-
на. Решението за това бе 
взето от Общински съвет 
– Поморие по предложение 
на кмета Иван Алексиев.

Със средства от об-
щинския бюджет, чрез 
реконструкция на улици-
те „Европа“ и „Солна“ (в 
пространството до 
сладкарница „Захаро“) ще 
бъдат открити други 100 
нови паркоместа. Пред-

стои ремонт на улиците 
„Братя Миладинови“ и 
„Професор Стоянов“, 
където настоящите 
широки тротоари ще 
бъдат реконструирани и 
също ще се обособи прос-
транство за паркиращи.

СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

– Г-н Жабов, как се справя 
община Средец във време на 
политическа криза и инфла-
ция?

– Изключително трудно, 
но все пак съм благодарен, 
че на последната сесия ние 
представихме капиталова-
та програма на общината, 
която включва подобрява-
не качеството на живот 
на всички жители на града 
и населените места. Стро-
ителната програма е из-
ключително амбициозна и 
е много важна за тях, но в 
това безвремие, в което 
държавата няма ясна перс-
пектива за рамката на 
бюджета, ние работим 
изключително трудно, 
защото спазваме рамката 
1/12 от предходния. Аз 
управлявам община, която 
е на 3-то място по тери-
тория и изключително е 
трудно да се планират 
предварителните разходи, 
така че да се включим в 1/12 

от разходите, които сме 
направили за миналата го-
дина. По най-бързия начин 
трябва да се сформира 
правителство, което да 

предложи бюджет с рамка, 
с която да се съобразяват 
всички общини и да изгот-
вим нашия бюджет за на-
стоящата година, като го 

поставим за гласуване на 
Общинския съвет.

По отношение на строи-
телната програма очакваме 
одобрение от областния 
управител за редовността 
на докладната и след като се 
върне ще можем да пускаме 
поръчките за изпълнители.

– Дайте малко конкрети-
ка, кои обекти са заложени 
в строителната програма?

– Хората се интересуват 
от инфраструктурата. Ще 
се ремонтират няколко пътя 
от общинската пътна мре-
жа, няколко улици по селата, 
довършителни работи в 
Средец и за първи път сме 
включили в програмата за 
града ремонтиране на меж-
дублоковите пространства. 
Започваме от блокове 17, 18, 
15, 13, 14, 10, 11, 12, 5, 6, 7. 
Това е едно добро начало да 
подобрим средата в междуб-
локовите пространства, 
защото те не са облагородя-
вани, откакто са създадени, 
а това е отпреди 40 години.

– Ще бъде ли ремонтиран 
кооперативният пазар?

– В момента той функ-
ционира, но не отговаря на 
условията за един общински 
пазар и особено за община, 
която се стреми да бъде зе-
лена и чиста. Там идеята е 
да се демонтира това, което 
е в момента и да се направи 
рехабилитация на настил-
ката на пазара, като се из-
гради 50 – 60% отново, 100% 
от масите ще бъдат закри-
ти и 40 – 50% от простран-
ството ще бъде обособено 
като паркинг, защото в 
момента и да има някакъв 
ред, той не се спазва. 

Това ще е едно добро на-
чало и ще се използва по 
предназначение, за да може 
зеленчукопроизводители и 
животновъди да си предлагат 
продукцията. Ще има и сво-
бодни маси за търговците, 
които вторник и четвъртък 
ще излагат свои стоки – пе-
рилни препарати, дрехи. 

– Навлизаме в предизбор-
на ситуация не само за 
парламентарни, но и за 
местния вот през октомври. 
Притесняват ли ви опонен-

тите и техните атаки?
– Не, няма от какво да се 

притеснявам, защото общи-
ната строго изпълнява зако-
ни, предписания за избор на 
изпълнители на поръчките, 
защото повечето от пита-
нията на общинските съвет-
ници са свързани с това как 
са избрани фирмите изпъл-
нители за отделни поръчки. 
Има Закон за обществените 
поръчки, спазваме го стрикт-
но. Мога да кажа, че в момен-
та започват спекулации и 
обругаване на ръководните 
длъжности на чиновници в 
Общината, защото показва-
ме, че можем да работим и 
как да работим така, че да 
подобрим живота на жите-
лите на нашата община. 
Правим го да е по-добър и 
затова всички се страхуват 
от нас и търсят как да изпъ-
кнат. Не им се сърдя, незави-
симо че има нарушен диалог, 
ние продължаваме да изпъл-
няваме програмата, а те щом 
си поставят за цел да злосло-
вят – това си е техен избор, 
да си вървят по техния път.
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В навечерието на Нацио-
налния празник 3 март в 
Историческата експозиция 
на Регионален исторически 
музей беше открита излож-
бата „Спасеният църковен 
архив на село Факия“. Тя 
представя историята на 
село Факия, съхранена в архи-
ва на местните енорийски 
свещеници в следосвобо-
жденския период: от края 
на XIX в. – 60-те години на 
XX в. Архивът, съвсем ес-
тествено, е бил съхранен 
от служителите на ОИМ 
– Средец, които при една 
експедиция в Странджа 
констатират, че е в окаяно 
състояние и се намира в 
среда, крайно вредна за оце-
ляването му. Днес спасен, 
почистен, прибран на си-
гурно място, този набор 
от документи разкрива 
една пъстра картина за 
живота на селото. 

Проучването на църков-
ните архиви открива нови 
възможности пред истори-
ческата наука, пред краезна-
нието, а правилното им 
съхраняване ще пази дълго 
паметта за хората, за техния 
бит и култура, за техните 
нрави и морал, които винаги 
могат да служат за пример 
на идните поколения.

Темите, които са пред-
ставени, са от ежедневието 
на свещениците; църква и 
църковна мрежа; училището 

и свещениците; държава и 
църква: Свещеникът възпри-
ема своята професия преди 
всичко като призвание, като 
служба на Бога и хората. В 
миналото това е една от 
най-значимите фигури в 
обществото: духовен водач, 
пазител на етичните и мо-
рални норми. Особено важна 
е неговата роля на просвети-
тел. Разнообразното архив-
но богатство допълва този 
образ с детайли от живота 

на селския поп, с трудности 
и изпитания пред които е 
изправен, механизмите за 
опазването на ценностната 
система на хората от ено-
рията. Църковният архив, 
освен за делата на институ-
цията, дава сведения и за 
стопанския живот в селото 
и енорията, обогатявайки 
икономическата картина на 
района. 

Изложбата ще гостува в 
Бургас до края на месец май.

Спасеният църковен архив  
на село Факия гостува в Бургас 

Близо 180 нови паркоместа  
ще се обособят в Поморие за сезона

Инж. Иван Жабов, кмет на Средец:

Започваме ремонт на междублоковите 
пространства в Средец
Строго спазваме Закона за обществени поръчки при избор на изпълнители на проекти

Започна работата по новия паркинг в района на „Софарма“
ФОТО: ОБЩИНА ПОМОРИЕ

Директорът на 
Общински музей 

Средец – Краси-
мира Костова и 

Иванка Делева 
от Исторически 

музей – Бургас 
представиха 

изложбата
ФОТО: РИМ – БУРГАС

Ценни документи показват пъстра картина на селото
ФОТО: РИМ – БУРГАС



Айтоската връзка в 
„Баншите от Инишерин“

Песен. „Полегнала е Тодора“ на Филип Кутев дава началото на хит лентата

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Едно от топзаглави-
ята на 2022-ра, което 
се очаква да спечели 

със сигурност поне един 
оскар от осемте си номи-
нации, е британо-амери-
кано-ирландската продук-
ция „Баншите от Ини- 
шерин“ (банша – жена призрак 
в ирландския фолклор, феи, 
които предсказват смъртта). 

Филмът е режисиран 
от безспорно доказалия се 
със създаване на качест-
вени продукции Мартин 
Макдона. В главните роли 
влизат ирландските звез-

ди Колин Фаръл, Брендън 
Глийсън и Кери Кондън. 
Поддържащите роли също 
са изпълнени перфектно 
от ирландски актьори 
като Пат Шорт, Бари 
Кугън и др. 

Преди дни филмът 
беше отличен високо и на 
наградите на Британска-
та академия за филмово 
и телевизионно изкуство, 
по-известни като БАФТА. 
Лентата на Макдона 
получи призове за най-
добър британски филм, 
най-добра женска поддър-
жаща роля за Кери Кондън, 

най-добра мъжка поддър-
жаща роля за Бари Кугън 
и за най-добър оригинален 
сценарий.

Какво обаче е най-ин-
тересно за българската 
публика? Една айтоска 
връзка. Една връзка със 
световноизвестния ни 
фолклор. Това е песента 
„Полегнала е Тодора“, коя-
то изненадващо започва 
още с първоначалните 
надписи на филма и про-
следява разходката на 
героя на Колин Фаръл, 
като същевременно ни 
показва красотата на 
Ирландия и зелените ѝ 
поля и хълмове. 

Обработената за мно-
гогласен народен хор 
традиционна мелодия е 
дело на айтозлията Филип 
Кутев. Във филма изпъл-
нението е на „Мистери-
ята на българските гласо-
ве“. Именно тя е една от 
най-известните в света 
народни песни. 

Айтоският композитор 
е основател и дългогодишен 
ръководител на днешния 
фолклорен ансамбъл „Фи-
лип Кутев“. С творческа-
та си дейност той създа-
ва синтез между българ- 
ската народна музика и 
класическата. Роден е на 
13 юни 1903 в Айтос и 

умира на 27 ноември 1982 
г. Завършва музикално 
училище (1926) и Педаго-
гическия факултет на 
Консерваторията (1930). 
Работи като капелмайстор 
на военния духов оркестър 
на 24-ти пехотен полк в 
Бургас, наследявайки Ге-
орги Шагунов, а след това 
– и на 6-и пехотен полк в 
София.

В „Баншите от Ини-
шерин“ музиката заема 
основна част в история-
та, която се развива на 
отдалечен от бреговете 
на Ирландия остров. 
Филмът проследява дъл-
гогодишното приятелство 
между Падрик (Фаръл) и 
Калъм (Глийсън), които се 
оказват в безизходица, 
след като вторият обя-
вява внезапно края на 
дружбата им. 

Следват много комични, 
странни и на моменти 
мрачни ситуации, в които 
Падрик с помощта на 
сестра си Шаван (Кондън) 
и обезпокоения младеж 
Доминик (Кугън) опитва 
да поправи приятелска-
таси  връзка с Калъм. 
Наглед нормалната чо-
вешка история бързо ес-
калира, когато Калъм 
поставя ултиматум на 
Падрик. 
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В края на януари българ-
ският филм „Петя на 
моята Петя“ беше качен на 
стрийминг платформата 
HBO Go. Вече близо месец 
заглавието е сред най-гледа-
ните филми у нас. 

Лентата е насочена 
повече към младата 
публика. Актьорският 
състав също е млад и почти 
непознат. Голяма част от 
сцените са снимани на 
най-различни и емблематич-
ни за Бургас локации – Мос-
тът, Фарът, Морската 
градина, пристанището и 
други, както и в СУ „Кирил 
и Методий“. 

Припомняме, че филмът 
на Николай Урумов не е 
биографичен, но изцяло 
посветен на личността и 
поезията на бургаската 
поетеса Петя Дубарова, 
която остава завинаги едва 
на 17 години. Създаден е с 
идеята да се свържат 
минало и бъдеще. История-
та е изградена върху 
връзката между две 
тийнейджърки от различно 
време – Петя Дубарова и 
Петя Монова. Съвременна-
та Петя открива отгово-
рите на въпросите, които 
си задава посредством 
връзката с легендарната 
бургаска поетеса. 

В ролята на Дубарова 
влиза Алиса Атанасова, а в 
тази на Монова – Алексан-
дра Костова. Актьорският 
състав е допълнен от 
Юлиян Вергов, Орлин 
Павлов, Искра Донова, 
Моньо Монев, Васил Банов, 
Мартин Методиев, 
Александър Милчев и Алена 
Вергова. 

Освен в българското HBO 
Go филмът е наличен и може 
да се гледа и в Северна 
Македония, Сърбия, Черна 
гора, Хърватия, Словения, 
Словакия, Чехия, Унгария, 
Румъния и Полша. 

сред най-гледаните 
в HBO Go заглавия
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Брендън Глийсън (вляво) 

и Колин Фаръл за пореден 

път представят блестя-

ща игра              ФОТО: IMDB.COM

Красивите пейзажи от 

Ирландия и безкрайното 

ѝ зелено са за фон в почти 

целия филм

Кръчмата, разбира се, 

има особено голямо 

значение в лентата на 

Макдона

Кери Кондън (вдясно) е 

гласът на разума в безум-

ните отношения между 

двамата приятели

В рубриката „Историите 
на Мария Йотова“ по NOVA 
гостува дъщерята на леген-
дарния диригент Филип 
Кутев професор Елена Куте-
ва, която днес е заместник-
директор на хора, носещ 
носи името на баща ѝ.
„Казаха ми, че филмът 
започва с песента. На 
нейния фон гледаме 
панорама на безумно 
красивата ирландска 
природа“, споделя тя.
По думите ѝ тази музика, 

българският фолклор, е 
толкова универсална, че 
може да въздейства 
независимо от думите: 
„Виждала съм как на 
концерт в Лондон, в Япония, 
в Австрия хората плачат 
на българска песен. Те не 
знаят за какво се пее. Те 
плачат на звука. Обяснявам 
си го с универсалността на 
музикалния език. С нещо, 
което се съдържа и има 
универсални, космически 
послания“.

Навсякъде плачат на българска песен
Проф. Елена Кутева:

 „Полегнала е Тодора“ 
далеч не е единствената 
българска народна песен, 
използвана в чужд филм. 
 „Зайди, зайди, ясно слън-
це“ се чува в края на 
хитовата лента 300, 
базирана на спартанските 
войни с Персия. 
 „Притури се планина-
та“ можем да чуем в „Исус 
от Монреал“. 
 Българско участие има и 
в касовата продукция 
„Троя“. 
 Българският език и 
народна музика, изглежда, 
пък толкова са се харесали 
на режисьора, заснел 
изобщо най-касовите 
филми в историята – 
Джеймс Камерън, че в 
първия от филмите 
„Аватар“ от 2009-а Радка 
Варимезова е избрана да 
изпълни Jake’s First Flight на 
измисления език на навите 
от Пандора. 

Чуждите 
режисьори  
обожават 
музиката ни

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Началото на един от най-
обичаните кинофестивали у нас 
е все по-близо. Тази година „София 
филм фест на брега“ започва на 
30 март в Бургас. Фестивалните 
прожекции ще очакват любите-
лите на седмото изкуство в 
Културния дом НХК и ще про-
дължат до 7 април.

Българският филм „Изкуство-
то да падаш“ с режисьор Орлин 
Милчев дава старт на 21-вото 
издание на фестивала на 30 март 
от 19 ч. Афишът на събитието 
включва пет филма с номинация 
за „Оскар“. Това са „Тар“ на ре-
жисьора Тод Фийлд, удостоен с 
наградата за най-добра актриса 
във Венеция 2022, „Златен глобус“ 
за най-добра актриса в драма-
тичен филм и повече от 50 на-
гради и над 200 номинации от 
различни филмови форуми в цял 
свят. В края на миналия месец 
получи и шест номинации за 
най-жадуваната филмова награ-
да „Оскар“ в категориите за 

оригинален сценарий, монтаж, 
операторско майсторство 
(Флориан Хофмайстер), режи-
сура, актриса в главна роля (Кейт 
Бланшет) и най-добър филм за 
2022 г.

В категорията „Най-добър 
документален филм“ сред номи-
нираните творби за „Оскар“ е 
носителят на „Златен лъв“ от 
фестивала във Венеция 2022 
„Цялата красота и кръвопро-
литие“, който зрителите на 
„София филм фест на брега“ ще 
гледат на 6 април от 20 ч.

Сред номинираните за „Оскар“ 
предложения за най-добър меж-
дународен филм са носителят 
на „Златен глобус“ в същата 
категория с две награди от фес-
тивала във Венеция и още десет-
ки призове и номинации – „Ар-
жентина, 1985“ ,  както и 
вторият филм на Лукас Донт 
„Близо“, на който беше присъ-
дена голямата награда на жури-
то в Кан. Лентата е отличена 
с над 30 награди от фестивали 
по цял свят. 

Най-новият филм на Сам 
Мендес „Империя на светлината“ 
е за виртуозността на Роджър 
Дийкинс – легендарен оператор 
с 15 номинации за „Оскар“.

21-вото издание на „София 
филм фест на брега“ отново ще 
подкрепи публиката със зрител-
ни увреждания. На 2 април, не-
деля, от 14 ч. ще бъде предста-
вена  лентата „Тишина“ , 
копродукция на Норвегия и 
Белгия. Вход свободен за незрящи.

Акцент в програмата на съ-
битието са още четири доку-
ментални филма – „Повелителят 
на горите“, „Цялата красота 
и кръвопролитие“, „Една про-
винциална болница“ и „Герой 
на нашето време“. Те ще пред-
ставят интересни теми и герои.

Международният „София 
филм фест на брега“ се провеж-
да от 2003 г. в Бургас като спе-
циално издание на фестивала 
майка „София филм фест“. 
Инициативата се реализира от 
„Арт Фест“ с финансовата 
подкрепа на Община Бургас.

Бургас отново киностолица

Филип 
Кутев
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30 март, четвъртък
19:00 Откриване
Изкуството да падаш, България, 
108’, реж.: Орлин Милчев

31 март, петък
14:00 Ретроспектива
Момиче, Белгия – Холандия, 105’, 
реж.: Лукас Донт (вход свободен)
16:00 Ден на труда, Босна и 
Херцеговина – Хърватия – Се-
верна Македония – Сърбия – 
Черна гора, 113’, реж.: Пиер 
Жалица
18:00 Нашият дом, Боливия – 
Уругвай – Франция, 87’, реж.: 
Алехандро Лоайза Гризи
20:00 Рейнско злато, Германия 
– Нидерландия – Италия – Ма-
роко – Мексико, 140’, реж.: Фатих 
Акин

1 април, събота
14:30 Герой на нашето време, 
България, 58’, док., реж.: Светла 
Цоцоркова, Светослав Овчаров 
(вход свободен)
16:00 Титина, Норвегия – Белгия, 
91’, аним., реж.: Кайса Нес
18:00 Близо, Белгия – Нидерлан-
дия – Франция, 105’, реж.: Лукас 
Донт (вход свободен)
20:00 Аржентина, 1985, Аржен-
тина – САЩ, 140’, реж.: Сантяго 
Митре

2 април, неделя
14:00 Прожекция за незрящи
Титина, Норвегия – Белгия, 91’, 
аним., реж.: Кайса Нес (вход 
свободен за незрящи)
16:00 Идеалното число, Полша 

– Израел – Италия, 92’, реж.: 
Кшищоф Зануси
18:00 Пролетно равноденствие, 
България, 72’, реж.: Иван Павлов
Празник, България, 34’, реж.: 
Антония Милчева
20:00 Изпепеляващи дни, Турция 
– Франция – Германия – Нидер-
ландия – Гърция – Хърватия, 
130’, реж.: Емин Алпер (вход 
свободен)

3 април, понеделник
16:30 Български късометражни 
филми, 56’(вход свободен)
Дървояд, 24’, реж.: Кристиян 
Бозов
Изложбата, 17’, реж.: Ивелина 
Алексиева
Surrender, 15’, реж.: Коста Кара-
кашян
18:00 Повелителят на горите, 
Германия, 87’, док., реж.: Фолкер 
Шльондорф
20:00 Ядрено-магнитен резонанс, 
Румъния – Франция, 125’, реж.: 
Кристиян Мунджиу

4 април, вторник
16:30 Български късометражни 
филми, 60’ (вход свободен)
Обезличаване, 7’, реж.: Спартак 
Йорданов
Vox Populi, 27’, реж.: Тянита 
Ганчева
Седем смъртни гряха, 26’, реж.: 
Димитър Димитров
18:00 Корсаж, Австрия – Люк-
сембург – Германия – Франция, 
113’, реж.: Мари Кройцер
20:00 Империя на светлината, 
Великобритания – САЩ, 119’, 
реж.:  Сам Мендес

5 април, сряда
16:30 Български късометражни 
филми, 59’ (вход свободен)
13 август, 30’, реж.:  Венцислав 
Сариев
Добри намерения, 22’, реж.:  
Данаил Янчев
Cледа, 7’, реж.:  Аспарух Петров
18:00 Лука, Белгия – Италия – 
Нидерландия – България – Арме-
ния, 94’, реж.:  Джесика Удуърт
20:00 Тар, САЩ, 158’, реж.:  Тод 
Фийлд

6 април, четвъртък
16:30 Български късометражни 
филми, 58’ (вход свободен)
Може и нищо общо да няма, 23’, 
реж.:  Светослав Драганов
Рогът на изобилието, 8’, реж.:  
Ани Антонова
Четири достоверни истории 
за една абсурдна вечер, 27’, реж.:  
Георги Димитров
18:00 И слънцето изгрява, Грузия, 
90’, реж.:  Дито Цинцадзе
20:00 Цялата красота и кръво-
пролитие, САЩ, 113’, реж.:  Лора 
Пойтръс

7 април, петък
14:00 Ретроспектива
Непознатото момиче, Белгия-
Франция, 106’, реж.:  Жан-Пиер 
Дарден, Люк Дарден (вход сво-
боден)
16:00 Една провинциална болница, 
България – Германия, 110’, док., 
реж.:  Илиян Метев, Иван Чертов, 
Златинa Тенева (вход свободен)
19:00 Закриване
Записки по едно предателство, 
България, 94’, реж.: Георги Дюл-
геров

ПРОГРАМА НА „СФФ НА БРЕГА“



Плувният маратон „Порт Бургас“ вече е 
в програмата на Световната федерация
ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Международният плувен 
маратон „Порт Бургас“ 
през настоящата година 
ще бъде част от програма-
та на Световната феде-
рация по плуване в откри-
ти води – WOWSA. Залегнал 
е в Спортния календар на 
Община Бургас за 2023-а и 
ще се проведе за трета 
поредна година, като е 
предвиден за 8 юли.

Рекорден ще бъде наград-
ният фонд, който е в 
размер на 20 000 лева, което 
ще привлече множество 
елитни плувци от България 
и чужбина.

Организатор е светов-
ният рекордьор на 12-ча-
сово непрекъснато плува-
не в 50-метров басейн и 
първият българин, пре-
плувал Гибралтарския 
проток – Цанко Цанков, 

с подкрепата на Община 
Бургас, Военноморски 
сили на РБългария и Порт 
Бургас.

Две ще бъдат дистан-
циите за плувците. Едната 
от 1000 метра е за люби-
тели. Другата е от 3000 
метра и е за състезатели 
и хора с опит. Уникалност-
та на трасето е затворе-
ното пространство около 
Морска гара, спокойните 
води и липсата на подвод-
ни течения.

„Щастливи сме да обявим, 
че Световната федерация 
включи маратона в своята 
програма. От няколко ме-
сеца водихме кореспонден-
ция с тях и мога да кажа, 
че бяха впечатлени от 
организацията на предиш-
ните две издания. Получи-
хме одобрение без забележ-
ки. Това е от огромно 
значение за град Бургас, за 
спортната общност, коя-

то обича плуването. Всич-
ки състезатели ще получат 
специални сертификати, 
които са официален доку-

мент от Световната 
централа. Очакваме доста 
плувци от чужбина. Имаме 
и специален сайт на проя-

вата – burgasmarathon.com, 
който ще бъде отворен за 
регистрация още от утре, 
8 март. Със сигурност ще 

стане истински плувен 
празник. Благодаря на Об-
щина Бургас и нашите 
партньори за подкрепата“, 
заяви Цанко Цанков.

Освен солидния награден 
фонд от 20 000 лева ще има 
и предметни награди за 
всеки участник.

Същевременно Цанков 
започна и своята профе-
сионална подготовка като 
състезател за предстоящо-
то историческо участие 
от веригата най-трудни 
плувни маратони в света 
– OCEAN 7.

Цанко Цанков ще бъде 
първият българин, който 
ще плува в официален старт 
на 27 август в Тихия океан 
– от остров Санта Ката-
лина до Лос Анджелис. 
Дължината на трасето е 
35 километра. Плуването 
ще продължи около 10 часа 
в бурните и студени води 
на океана.

На финала: Тази година ще има рекорден награден фонд

СЪОБЩЕНИЕ

На основание чл.4, ал.1 от НУРИОВОС Иванка Стефанова Хри-
стова уведомява всички заинтересовани физически и юридически 
лица, за наличие на инвестиционно намерение за изграждане на 
„Временни преместваеми обекти в ПИ с идентификатор 48619.54.619 
по КК на землище гр. Царево, община Царево, област Бургас“.

Лице за контакти: Красимир Христов, тел: 0888 375 342
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СЪОБЩЕНИЕ

До заинтересованите лица и общественост

Съгласно изискванията на чл. 4, ал. 2 на Наредбата за условията и реда 
за извършване на оценка на въздействието върху околната среда

Стоянка Георгиева Христова уведомява всички заинтересовани 
лица, че има следното инвестиционно намерение, „Изработване на 
проект за ПУП-ПРЗ за ПИ 48619.507.327, по КК на гр. Царево, Общ. 
Царево“.

Писмени възражения и предложения от заинтересованите лица 
могат да се изпратят в 14-дневен срок от обявяване на съобщение-
то на следните адреси:

Община Царево, гр. Царево, ул. „Хан Аспарух“ №36
РИОСВ-Бургас, гр. Бургас, ул. „Перущица“ №67, ет. 3

П  О  К  А  Н  А

Днес 06.03.2023 година Управителния съвет при ТПК Строител 
гр.Бургас,съгласно чл.37 /1/ от Устава  Ви кани  най   учтиво да 
присъствате на Годишно отчетно събрание, което ще се състои 
на 31.03.2023 г. от 11.00 часа в сградата на ОС на ТПК-Бургас,ул. 
Силистра 1 при следния  дневен ред:

1. Приемане и одобряване отчета на УС за дейността на коопе-
рацията, годишния финансов отчет,отчета за приходите и раз-
ходите и разпределение на реултата за 2022 г.

Докл. Донка Шахова -председател на кооперацията
2. Заключение на КС по отчетния доклад на УС и счетоводните 

резултати и отчет за дейността на КС за изминалата 2022 г.   
Докл.Андон Ламбринов-председател на КС
3. Приемане промени ,изменение и допълнения по Устава на ТПК 

Строител Б-с.
Управителен съвет на ТПК „Строител“ гр. Бургас

ПРЕДСЕДАТЕЛ: /п/
/Д.Шахова/

П  О  К  А  Н  А

ТПК „Колективен труд“ - Бургас свиква 83 годишно отчетно 
събрание на 24.03.2023 г. от 8.30 ч.

Място на провеждане - на адреса на управление на кооперацията: 
гр. Бургас, ул. „Александровска“ № 53, ет. 4

ДНЕВЕН РЕД
1. Отчет на Управителния съвет за дейността му през 2022 г.
2. Приемане на Годишния финансов отчет за 2022 г.
3. Заключение на Контролния съвет по отчета на Управителния 

съвет и отчет за дейността на Контролния съвет през 2022 г.
4. Избор на комисия по социална дейност.
5. Избор на пълномощник за XV Конгрес на НС на ТПК.

П О К А Н А

Управителният съвет на  Сдружение“Ловно-рибарско дружество 
– Средец“ – гр.Средец на основание чл.26  от ЗЮЛНЦ и решение на 
УС от 24.02.2023г. свиква Общо отчетно събрание на представите-
лите на членовете на сдружението на 12.05.2023г. от 18.00 часа в 
гр.Средец, пл.България №8, в зала №1 на Община Средец със следния 
дневен ред:

1. Отчет за дейността на УС и финансовото състояние на 
сдружението за 2022г. и освобождаването му от отговорност

2. Отчет на контролния съвет за 2022г. и освобождаването му 
от отговорност

3. Приемане на годишен план за дейността на сдружението и 
финансов план /бюджет/ за 2023г.

4. Избор на представители /делегати/ на сдружението в Общото 
събрание на НЛРС – СЛРБ 

5. Определяне на членския внос за 2024г.
6. Разни
При липса на кворум на основание чл.27 от ЗЮЛНЦ Общото съ-

брание ще се проведе в същия ден от 19.00 часа на същото място и 
при същия дневен ред.

ОБЯВА

Христо Киров Стоянов съобщава за инвестиционно намерение.
Свързано със строеж на нова жилищна сграда с цел целогодишно 
ползване,в землището на град Царево, кв. „Белия бряг‘‘. Поземлен 
имот с идентификатор 48619.505.988, отреден за жилищно стро-
ителство.

ОБЯВА

Добромир Димов Кръстев и Елена Милчова Кръстева уведомяват 
за инвестиционно намерение - изграждане на еднофамилна, едное-
тажна жилищна сграда, с РЗП - 98 кв.м и изгребна яма в УПИ II-3708, 
ПИ с идентификатор 07079.711.3708, кв. 28 по плана на кв.  „Рудник“ 
– гр. Бургас

СЪОБЩЕНИЕ

Изгубена диплома серия Тр.У-2008 № 083104, рег. № 8691/ 2009 г. 
на Жасмина Георгиева Костадинова е невалидна.

ОБЯВА

Георги Атанасов Атанасов има следното инвестиционно пред-
ложение: „Изграждане на фотоволтаична електрическа централа с 
номинална мощност до 30 kWp, в УПИ I-13, кв.2 ,с.Евренозово,общ. 
Малко Търново,обл. Бургас.

Участниците ще плуват в две дистанции – 1000 и 3000 метра
ФОТО: ОБЩИНА БУРГАС

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Отборът на „Черномо-
рец“ ще има изключително 
силен съперник на четвърт-
финалите за Купата на 
България по баскетбол при 
мъжете. Нашите ще срещ-
нат убедителния лидер в 
НБЛ „Рилски спортист“. 
Това отреди тегленият 
жребий в столичната зала 

„Триадица“.
Финалният турнир с 

участието на 8-те най-
добри отбора в НБЛ ще се 
проведе от 21 до 24 март. 
Домакин е зала „Арена Со-
фия“.

Ето и всички четвърт-
финални двойки:

„Рилски спортист“ – 
„Черноморец“

„Балкан“ – „Ямбол“

ЦСКА – „Спартак“ (Плевен)
„Левски“ – „Берое“
Тези срещи са на 21 март. 

На следващия ден са двата 
полуфинала. В първия един 
срещу друг ще застанат 
победителите от „Рилски 
спортист“ срещу „Черномо-
рец“ и „Левски“ срещу „Берое“.

От Българската федера-
ция по баскетбол обявиха, 
че правят промяна в про-

грамата и датата за мачо-
вете от 26-ия кръг в НБЛ. 
Вместо на 18 март, „Чер-
номорец“ ще приеме „Спар-
так“ (Плевен) на 29 март, 
сряда от 19:00 часа.

Следващият мач на бур-
гаските баскетболисти в 
НБЛ е на 11 март, събота, 
от 19:00 часа. В зала „Бойчо 
Брънзов“ ще гостува пло-
вдивският „Академик“.

БАСКЕТБОЛ

„Черноморец“ излиза срещу лидера „Рилски  
спортист“ за Купата на България

Следващият мач на бургаските баскетболисти в НБЛ е тази събо-
та  от 19:00 часа

ФОТО: ОБЩИНА БУРГАС



На осн. Заповед № 17 от 22 февруари  2023 год. 
на  Адм. ръководител- Председател  на  Районен 
съд-Малко Търново Чанко Петков

РАЙОНЕН СЪД- МАЛКО ТЪРНОВО
О Б Я В Я В А

КОНКУРС  за длъжността „Съдебен 
деловодител “  – 1  щатна бройка.

Минимални изисквания към кандидатите за 
заемане на длъжността: минимална степен за 
завършено образование-средно; отлични познания 
по стилистика, правопис, граматика и пунктуация, 
познания по общи деловодни техники, работа със 
стандартно офис оборудване;машинописни умения 
и компютърна грамотност;отлични познания 
относно общата нормативна уредба на съдебната 
власт, работата на съдебната администрация 
(Закон за съдебната власт, Правилник за 
администрацията в съдилищата) и на процесуалните 
закони (ГПК, НПК) в частта свързана с обработката  
и движението на делата;отлични комуникативни 
умения, работа с граждани и в екип; 

Необходими документи за кандидатстване: 
писмено заявление за участие в конкурс; подробна 
автобиография – европейски формат; копие от 
лична карта;копие от диплома за завършена степен 

на образование;копие от документи, удостоверяващи 
трудов стаж;медицинско свидетелство - оригинал; 
декларация по чл.136 от ПАС;декларация по чл.137, 
ал.2 от ПАС във връзка с чл.107а, ал.1 от КТ;други 
свидетелства, сертификати и документи, които 
доказват квалификацията и уменията на кандидата, 
свързани със заемане на длъжността

Минимален размер на основното трудово 
възнаграждение: съдебен деловодител - 910,00  лв.  
и 60,00 лв. допълнително възнаграждение за ранг.

Начин на провеждане на конкурса: І етап- по 
документи; ІІ етап- практически изпит; ІІІ етап 
събеседване.

Място на подаване на документите: всеки 
работен ден от 9.00 ч. до 17.00 ч. в сградата на 
Районен съд-Малко Търново, ул. „Райна Княгиня“ 
3, ет. 2, ст. 22, адм. секретар.

Срок за подаване на документите: 30-дневен 
срок, считано от деня, следващ датата на 
публикуване на обявата във в-к „Черноморски фар“ 
и неговия електронен вариант.

Подробна информация за обявения конкурс  
е публикувана на сайта на съда: https://mtarnovo-
rs.justice.bg и на таблото за обяви в сградата на 
Районен съд-Малко Търново, ул. „Райна княгиня“ № 
3. За справки   тел.: 05952 36 52; 0879 252 400.
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З А П О В Е Д № 156 /28.02. 2023 година
На основание чл.44, ал.2 от Закона за местното самоуправление и местната администрация, чл.14, ал.1 

и 2 от Закона за общинската собственост и чл.61 ал.1 т.2 и във връзка с чл. 26 ал.1 от Наредбата за реда 
за придобиване, управление и разпореждане с имоти и вещи общинска собственост,

З А П О В Я Д В А М :
І. ОТКРИВАМ процедура по провеждане на публичен търг с тайно наддаване за отдаване под наем на 

общински земеделски земи, частна - общинска собственост на Община Приморско, както следва: 

ЗЕМЛИЩЕ гр.ПРИМОРСКО

Номер
по ред

АЧОС Обект с НТП Местонахождение Площ Начална тръж-
на цена в лв.

(за една година) 
без ДДС

Депозит
за участие

1 №№4054 от
09.11.2022г

ПИ №58356.65.58 
ІХ категория по КК; КР 
на гр.Приморско ,
Изоставена орна земя  

Гр. Приморско
 м.“Чайркой“ при 
граници 
ПИ №58356.65.62 
ПИ №58356.65.9 
ПИ №58356.65.59 
ПИ №58356.65.90 
ПИ №58356.65.89 
ПИ №58356.65.56 
ПИ №58356.65.55 
ПИ №58356.65.88 
ПИ №58356.65.61 

 
154.828дка

928.16лв 10 % от
началната 
тръжна цена
за 1 година

ІІ. ОПРЕДЕЛЯМ следните условия за провежда-
не на търга:

1. Срок на договора – 5 /пет / години.
2. Началната тръжна цена в лева без ДДС, за имо-

та за една година е посочена в таблицата по т.І 
3. Депозит за участие – 10% от началната тръж-

на цена за една година без ДДС.
4. Направените предложения не могат да бъдат 

по-малки от началната тръжна цена за една година 
(без ДДС) плюс 10%.

5. Не се допускат до участие в търга лица, които 
имат данъчни или облигационни задължения към 
община Приморско.

6. Не се допускат свързани лица по смисъла на Тър-
говския закон  и свързани предприятия по смисъла 
на  Закона за малките и средните предприятия, 
които обработват повече от 10 000 дка.

7. Начин на плащане на наемната цена – спечели-
лите участници заплащат достигната при търга 
цена, съгласно проект на договор в тръжната доку-
ментация.

ІІІ.Тръжна документация:
1. Заявление за участие в търга – (по образец);
2. Административни сведения за участника -(по 

образец);
3. Декларация по чл.11, ал.2 от Закона за общин-

ската собственост- (по образец);
4. Акт за общинска собственост;
5. Препис от настоящата заповед;
6. Извлечение от Наредбата за реда за придобива-

не, управление и разпореждане с имоти и вещи - об-
щинска собственост, в частта относно процеду-
рата за провеждане на търга;

7. Проект на договор;
8. Скица на имота
9. Ценово предложение за размера на цената (по 

образец);
10. Декларация за оглед и съгласие (по образец).
ІV. Задължителни документи за участие:
1. Заявление за участие в търга – (по образец);
2. Административни сведения за участника -(по 

образец);
3. Декларация по чл.11, ал.2 от Закона за общин-

ската собственост- (по образец);
4. Декларация за оглед и съгласие (по образец);
5. Декларация за свързаност/липса на свързаност 

по смисъла на ТЗ и ЗМСП (по образец);
6. Идентификационен номер по ЗДДС (за регистри-

раните по ЗДДС);
7. Квитанции за внесен депозит за участие и за-

купена тръжна документация;
8. Предложение за размер на цената, поставено в 

отделен запечатан непрозрачен плик, с надпис от 
външната страна „предлагана цена” и името на 

участника, и поставен в общия плик; за обект №.... 
........../по образец/. Размерът на цената да е без вклю-
чен ДДС.

9. Декларация за оглед и съгласие. 
10. Решение на управителния орган на юридиче-

ското лице за участие в търга /за юридическите 
лица/ и наемане на имота.

* Всички документи трябва да са с дата на 
издаване, не по-рано от 3 (три) месеца от обяве-
ната дата на отваряне на офертите или да са в 
срок на тяхната валидност, когато такава е 
изрично записана в тях. 

Документите се предоставят в оригинал или 
копия, заверени с подпис и печат на участника. 

Изпълнението на договор за отдаване под наем на 
земеделските земи, ще започне считано от датата 
на сключване на договора .

V. Срок за закупуване на тръжната докумен-
тация- от деловодството на Община Приморско 
- до 16.00 часа на 20.03.2023 г.  

VІ. Срок за подаване на предложенията за учас-
тие - до 17.00 часа на 20.03.2023г.

VІІ. Предложения за участие се подават в де-
ловодството на Община Приморско в запечатани и 
непрозрачни пликове, надписани с наименованието 
на участника и описание на обекта, за който се 
участва в търга.

VІІІ. Цена на тръжната документация – 30.00 
лв.(тридесет лева) за всеки обект/имот/, плати-
ми на касата на Община Приморско, и размер на 
депозит за участие -10% от началната тръжна 
цена за една стопанска година , вносими по сметка-
та на Община Приморско:

Банка-ОББ АД , 
IBAN :BG59UBBS80023300372010; 
BIC : UBBSBGSF
ІХ. Дата на отваряне на предложенията – 

21.03.2023г., час на отваряне -10.00 часа, място на 
отваряне - сградата на Общинска администрация 
Приморско, ул. „Трети март”№56.

Х. Оглед на обектите може да се извърши всеки 
работен ден до деня, предхождащ датата на про-
веждане на търга, с превоз на кандидата и в присъст-
вието на представител на Община Приморско. На-
стоящата заповед да се постави на информацион-
ното табло в сградата на Община Приморско. Да се 
публикува в един регионален ежедневник и на интер-
нет страницата на Община Приморско.

XI. Контролът по изпълнение на настоящата 
заповед, възлагам на Мария Георгиева – Секретар на 
община Приморско.

Д-Р ДИМИТЪР ГЕРМАНОВ 
(Кмет на община Приморско)

„Комплексен онкологичен център – Бургас” ЕООД
На основание чл.90 от Кодекса 

на труда, във връзка с чл.68,ал.7 
от ЗЛЗ обявява конкурс за след-
ните  длъжности :

Началник Отделение по онко-
логична хирургия

Началник Отделение по нукле-
арна медицина 

Началник Отделение по кли-
нична патология

Началник Отделение по образ-
на диагностика

при „ Комплексен онкологичен 
център -Бургас” ЕООД

Кандидатите да отговарят 
на следните  изисквания :

1. Да притежават образова-
телно-квалификационна степен 
„Магистър” по медицина.

2.  Да притежават придобита 
специалност по профила на от-
делението и не по-малко от 5 
години стаж след придобиването 
ѝ.

Необходими документи :
1. Заявление за участие в кон-

курса  до Управителя на „КОЦ-
Бургас” ЕООД

2. Автобиография
3. Диплом за завършено обра-

зование

4. Диплом за придобита спе-
циалност

5. Документи за допълнител-
на квалификация

6. Удостоверение за трудов 
стаж

7. Свидетелство за съдимост
8. Разработен проект на тема 

Стратегическа концепция за 
управление и развитие на съот-
ветното отделение за тригоди-
шен период.

Етапност за провеждане на 
конкурса:       

Първи етап – проверка на 
представените документи за 
съответствие с обявените изи-
сквания за участие.

Втори етап- оценка на пред-
ставените проекти.

Трети етап – събеседване с 
кандидатите по представените 
проекти .

Документите се приемат в 
отдел” Личен състав” на „КОЦ-
Бургас” ЕООД в срок 30 дни от 
публикуване на обявата  в мест-
ния печат.

Проекта се представя в запе-
чатан плик.

За справки  тел.: 056 859 804

О Б Я В А
НА ОСНОВАНИЕ: Чл.44 ал.1 т.7 от ЗМСМА, чл.35 

ал.1 от ЗОС, НРПУРОИ на Община Сунгурларе, 
протоколно решение № 325 , прието на 41-то засе-
дание на Общински съвет Сунгурларе, проведено на 
31 януари 2023 год. и Заповед № 114/27.02.2023 год. 
на Кмета на Общината,

I. Община Сунгурларе открива процедура за 
провеждане на публичен търг с явно наддаване 
за продажба на недвижими имоти, частна общин-
ска собственост в Община Сунгурларе, обл. Бурга-
ска, както следва:

1. Недвижим имот – частна общинска собстве-
ност, находящ се в землището на с. ВЪЛЧИН, общ. 
Сунгурларе, обл. Бургас, а именно:

Поземлен имот с начин на трайно ползване: 
нива, с площ 12620 кв.м., съставляващ имот с иден-
тификатор 12591.111.131 по кадастралната карта 
и кадастралните регистри на с. Вълчин, одобрени 
със Заповед № РД-18-1868/20.11.2018 г. на Изпълни-
телния директор на АГКК, актуван с АЧОС № 
3657/06.04.2016 год., при начална цена 14 993 лв. /
Четиринадесет хиляди деветстотин деветдесет 
и три лв. /.

2. Недвижим имот – частна общинска собстве-
ност, находящ се в землището на с. ЛОЗАРЕВО, 
общ. Сунгурларе, обл. Бургас, а именно:

Поземлен имот с начин на трайно ползване: За 
друг вид застрояване, с площ 7217 кв.м., съставляващ 
имот с идентификатор 44029.63.15 по кадастрална-
та карта и кадастралните регистри на с. Лозарево, 
одобрени със Заповед № РД-18-1873/20.11.2018 г. на 
Изпълнителния директор на АГКК, актуван с АЧОС 
№ 4313/06.10.2022 год., при начална цена 8 776 лв. /
Осем хиляди седемстотин седемдесет и шест лв./.

3. Недвижим имот – частна общинска собстве-
ност, находящ се в землището на с. ЛОЗАРЕВО, 
общ. Сунгурларе, обл. Бургас, а именно:

Поземлен имот с начин на трайно ползване: За 
друг вид застрояване, с площ 11407 кв.м., съставля-
ващ имот с идентификатор 44029.63.17 по кадас-
тралната карта и кадастралните регистри на с. 
Лозарево, одобрени със Заповед № РД-18-1873/20.11.2018 
г. на Изпълнителния директор на АГКК, актуван 
с АЧОС № 4314/06.10.2022 год., при начална цена 13 
871 лв. /Тринадесет хиляди осемстотин седемдесет 
и един лв./.

4. Недвижим имот – частна общинска собстве-
ност, находящ се в землището на с. КАМЧИЯ, общ. 
Сунгурларе, обл. Бургас, а именно:

Поземлен имот с начин на трайно ползване: За 
друг вид застрояване, с площ 2951 кв.м., съставля-
ващ имот с идентификатор 36004.140.90 по кадас-

тралната картаи кадастралните регистри на с. 
Камчия, одобрени със Заповед № РД18-1683/10.10.2018 
г. на Изпълнителния директор на АГКК, актуван 
с АЧОС № 4311/26.09.2022 год., при начална цена 3 
405 лв. /Три хиляди четиристотин и пет лв.

II.  Условия за провеждане на търга.
1. Търгът да се проведе за всеки имот по отдел-

но.
2. Утвърдената тръжна документация съдържа: 

заявление за участие, заявление за липса на задъл-
жения към Общината, декларации – 2 броя, проек-
то- договор, копие на скица за всеки имот, копие 
от акт за собственост, копие от лицензирана 
оценка, копие от заповедта за търга, копие от 
решение на Общинския съвет.

3. Цена на един комплект тръжни документи 
0,2% от стойността на началната тръжна цена 
на обекта, не по-малко от 50 лв.,съгласно приложе-
ние по чл.47, раздел III,точка 2 от Наредбата за 
определяне и администриране на местните такси 
и цени но услуги на територията на Община Сун-
гурларе, платими в касата на Общината и се полу-
чават в стая № 25, /I- ви етаж над партера/ на 
Община Сунгурларе.

 4. Депозитната вноска за участие в търговете 
е 10% от началната тръжна цена на всеки имот и 
се внася в касата на Общината или по банков път 
по сметка BG 86 UNCR 70003321757314, Уникредит 
Булбанк АД UNCRBGSF.

5. Оглед на имотите – предмет на търга се из-
вършва всеки работен ден с представител на об-
щината и съответното кметство, след закупу-
ване на тръжната документация. 

6. Търгът ще се проведе на 21 март 2023 год. 
от 10,00 часа в заседателната зала на Общината, 
I - ви етаж /над партер/ по реда на обявените 
имоти .

7. Тръжна документация и Документи за участие 
в търга се приемат до 12,00 часа на 20.03.2023 год. 
в деловодството на Община Сунгурларе, партерен 
етаж, в запечатан непрозрачен плик, адресиран и 
подпечатан.

  8. Собствеността върху недвижимите имоти 
предмет на тръжната процедура се прехвърля след 
окончателното заплащане на предложената цена, 
данък прехвърляне – съгласно чл.35, ал.2 от НОРМДТ 
на Община Сунгурларе, стойността на разходите, 
направени от Общината за изготвянето на оцен-
ките, платими в седемдневен срок от датата на 
получаване на писменно уведомление, с което му се 
предлага сключването на договор.

Д-р Георги Кенов 
Кмет на Община Сунгурларе

УВАЖАЕМИ ДАМИ И ГОСПОДА,

Уведомяваме Ви ,че Управителния  Съвет на 
ЗПК“Златна праскова“  село Драганци, на основание 
на  чл.16,ал.1 от Закона за кооперациите ,чл.26, ал.1 
от Устава на  ЗПК „Златна праскова“ село Драганци, 
и съгласно взето решение на свое заседание от 
07.03.2023г,СВИКВА   ГОДИШНО ОТЧЕТНО ИЗБОРНО 
– събрание на членовете на кооперацията,което ще 
се състои на 22.04.2023 г,от 8.00 часа в село 
Драганци,община Карнобат, в административната 
сграда на кооперацията при следния дневен ред:

1. Приемане на отчета на Управителния съвет 
на кооперацията за 2022 г.

2. Приемане на отчета на Контролния севет на 
кооперацията за 2022 г.

3. Приемана на годишния финансов отчет на 
кооперацията за 2022 г.

4. Избор на Председател на Кооперацията
5. Избор на Контролен съвет на Кооперацията

6. Избор на  Управителен  съвет на кооперацията  
7. Вземане на решение за участие в европейски и 

национални програми

Съгласно чл.17,ал.2 от закона за кооперациите и 
чл.28,ал.2 от Устава на кооперацията ,ако в обявения 
начален час не са явят необходимия брой членове на 
кооперацията,Годишното отчетно изборно сърание 
ще се проведе един час по-късно независимо от броя 
на присъстващите.

Писмените материали по дневния ред са на 
разположение на членовете на кооперацията в 
канцеларията на ЗПК“златна праскова“в село Дра-
ганци, община Карнобат всеки работен ден и ще 
бъдат предоставени  при поискване от всеки член 
кооператор.

Село Драганци УПРАВИТЕЛЕН СЪВЕТ НА
07.03.2023 г. ЗПК“ЗЛАТНА ПРАСКОВА“ 
  село Драганци

ДО: ЧЛЕНОВЕТЕ НА ЗПК „ЗЛАТНА ПРАСКОВА“ – село Драганци

ПОКАНА ЗА ГОДИШНО ОТЧЕТНО-ИЗБОРНО СЪБРАНИЕ  НА
ЧЛЕНОВЕТЕ НА ЗПК „ЗЛАТНА ПРАСКОВА“ –село Драганци

У В Е Д О М Л Е Н И Е

На основание чл.4 ал.2 от 
Наредбата за условия и реда за 
извършване на оценка на въз-
действието върху околната 
среда, се уведомяват всички 
заинтересоване лица относно 
инвестиционното предложение:

ПУП-ПРЗ за изменение на 
ПУП-ПРЗ за делба на  ПИ 
57491.61.65 и ПИ 57491.61.66  в  
кв.38 и обособяване  на нови 
УПИ І-171, УПИ ІІ-170, УПИ 
ІІІ-169, УПИ ІV-179, УПИ V-178, 
УПИ VІ-177, УПИ VІІ-174, УПИ 
VІІІ-175, УПИ ІХ-176 и ПИ 
57491.61.173 - за улица  в  кв.
Каменар, гр.Поморие, обл.Бур-
гас.

Възложител на проекта е: 
„ОМ ЕНД ТГТ”- Олег Татаренко 
и „ТВЛО” ЕООД – Олег Линкер

За реклама:
056 825 435
0878 424 698
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Бъдещи шеф- 
готвачи от ТОХ-а 
скриха очите на 
хоби кулинари

ВЕСЕЛА ГОРАНОВА

Четирима хоби кулинари 
влязоха в кулинарен двубой 
с бъдещи шеф-готвачи от 
Гимназията по туризъм 
„Проф. д-р Асен Златаров“. 

Идеята беше в четири 
отбора ентусиастите да 
работят заедно с ученици-
те. За два часа и половина 
те трябваше да приготвят 
предястие, салата и да се 
сработят, сякаш винаги са 
били екип.

Хоби кулинари
Предизвикателството 

да готвят рамо до рамо с 

талантливите младежи, 
приеха Георги Маринчев и 
Живко Господинов от 
Бургаския общински съвет, 
музикантът и преподава-
тел Георги Русев и журна-
листката Диана Фърту-
нова. И четиримата са 
умели хоби кулинари, 
които влагат страст в 
приготвянето на всяко 
ястие. На тях не може да 
им се опре нито гювеч, 
нито месенето на хляб. 
Сега обаче те се предизви-
каха като част от кули-
нарен отбор и умело се 
сработиха с тийнейджъ-
рите, с които за първи път 
влизат заедно в професио-

нална кухня. И четирима-
та бяха категорични, че е 
съвсем различно да влезеш 
в среда на обучени май-
стори, и то за определено 
време, и да направиш ястие, 
достойно за жури и гости. 

Жребий
Предварително изтеглен 

жребий определи и състава 
на четирите отбора. Под 
№1 готвиха Диана Фърту-
нова и Георги Колев, №2 се 
състоя от Георги Маринчев 
и Ангел Павлов, отбор с 
№3 включваше Живко Гос-
подинов и Яница Димова, 
а отбор №4 – Георги Русев 
и Теодор Панчев.

Целта на кулинарния 
двубой беше да даде въз-
можност на гимназистите 
да покажат екипни умения 
с хора, с които не са рабо-
тили досега. Те демонстри-
раха наученото до момен-

та в условия на състезание, 
което ще им помогне при 
бъдещите им участия в 
конкурси и работа в кухня.

Кошница с продукти
В началото на състеза-

нието, което продължи 
малко над три часа, чети-
рите отбора получиха по 
една кошница с продукти, 
осигурени специално за 
кулинарния двубой от 
голяма търговска верига. 
Във всяка кошница имаше 
пилешки гърди, картофи, 
сирена, сметана, извара, 
спанак, червен пипер, крас-
тавици, чери домати, 
прясна салата. С тях от-
борите трябваше да при-
готвят по четири порции 
основно ястие, салата и 
разядка.

Уменията им бяха оце-
нявани от жури в състав 
шеф готвачите Яни Калъ-
чев и Ивайло Димитров, 
както и от Деляна Цонева 
– председателка на Упра-
вителния съвет на Бурга-
ската регионална турис-
тическа камара.

Работни станции
Креативност, работа в 

екип, предварителна под-
готовка – това показаха и 
четирите отбора, които 
предварително бяха обме-
нили идеи какво ще готвят, 
и бяха си съставили план 
за работа. Водеща роля на 
всяка една от работните 
станции имаха учениците. 
Хоби кулинарите даваха 
идеи и умело изпълняваха 
задачите, които им бяха 
поставени. Общата оцен-
ка на непрофесионалисти-
те беше, че са били по-ско-
ро помагачи и стриктно 
са изпълнявали задачите 
на бъдещите топготвачи. 
Изборът на вид ястие е 
бил на ученици.

Победители
Журито беше катего-

рично, че подобни инициа-
тиви дават смелост и 
възможност за изява и по-
магат на тийнейджърите 
да израснат. Оценителите 
истински се затрудниха да 
определят победителите 
в това първо по рода си 
състезание. 

След дълги дебати все 
пак бяха връчени две първи 
и две втори награди. На 
първо място бяха класира-
ни отборите с номера №3 
– Живко Господинов и 
Яница Димова, и №4 – Ге-
орги Русев и Теодор Панчев. 
На второ място са отбо-

Гостите на кулинарния 
батъл имаха специалната 
възможност да опитат 
пилешко месо – гърди без 
кожа, които бяха приготве-
ни в четири различни 
варианта: 
 пилешка руладина, 
пълнена със спанак, топено 
сирене и чушка, сервирана 
върху канапе от шахбран 
 пилешки руладини със 
спанак и конфетирани чери 

домати, картофен огретен 
и балсамов сос 
 пилешка руладина с 
картофен и гъбен сос 
 суши от пиле и спанак.
Наглед традиционните 
продукти за салата и 
разядка – зелена салата, 
краставици, пипер, репички, 
чери домати, извара и 
сирена, бяха превърнати в 
герои в чиниите и на 
четирите тима.

Продуктите – герои в чиниите на четирите отбора

Двубой. Общински съветници, музикант и 
журналист в профикухнята с гимназистите

Пилешко в различни варианти и с удивителна презентация и вкус

Гимнази-
стите от 
ТОХ-а сами 
са избрали 
предвари-
телно какво 
да сготвят                                  
ФОТО: 
„ЧЕРНОМОРСКИ 
ФАР“

А Б

В

6 бургаски художнички с изложба за 8 март
ВЕСЕЛА ГОРАНОВА

Шест бургаски худож-
нички разтвориха палитри 
за 8 март. Фоайето на 
Гранд хотел и спа „Примо-
рец“ се превърна в сцена на 
специалната изложба. 

По инициатива на Тър-
говската индустриална 
камара и „Жените в биз-
неса“ са изложени картини 
на Ангелина Ангелова, 
Анна Михайлова, Лора 
Янева, Мария Алексиева, 
Цветанка Цветанова, 
както и на Ангелина Недин, 
съорганизаторка на съби-
тието. 

Всяка една от худож-
ничките е представена с 
по четири творби. 

„Има портрети, пейза-
жи, натюрморти, изпъл-
нени с различни техники 
– акварел, акрил, масло и 
други“, сподели Ангелина 

Недин. „Искаме чрез изку-
ството да покажем, че 
нещата, които ни вълнуват, 
са същите, които вълнуват 
всички жени по света, 
независимо с какво се зани-
мават – цветното, краси-
вото, нещата, които 
лесно могат да докоснат 
сърцето и душата“, раз-
каза дамата.

„Да си художник днес в 
България не е лесно, но 
удовлетворението от 
работата и обратната 
връзка от хората е неза-
менимо. Най-големият ми 
комплимент е от колега 

художник, който беше 
коментирал за моя публи-
кувана в социалните мре-
жи творба, че е редно да 
напиша кой голям майстор 
я е създал. Подобни отзиви 
са безценни и осмислят 
работата на твореца“, 
довери тя.

„Не на последно място 
много се радвам, че рамо 
до рамо отново ще покажем 
творбите си заедно с ко-
лежките по статив. Рабо-
тили сме заедно и преди и 
винаги се подкрепяме. 
Всяка от нас е силна ярка 
жена и творец, който има 

какво да даде на публиката. 
Заповядайте да откриете 
изкуството от гледна 
точка на жените, да си 
познаете своите стилове, 
теми, платна. Да се заре-
дите с положителни емо-
ции от изкуството по 
случай Празника на вечна-
та и святата – Жената“, 
отправи покана Недин.

На откриването бяха 
Видка Вълчева – зам.-пред-
седателка на ТИК, Жорж 
Дерелиев – председател на 
Камарата, председателка-
та на Общинския съвет в 
Бургас проф. Севдалина 
Турманова, заместничката 
на кмета по културата, 
туризма и спорта Диана 
Саватева.

Платната ще бъдат 
изложени до 19 март вклю-
чително. Входът е свобо-
ден, вратите – гостопри-
емно отворени за всички. 

Журито се впечатли от 
учениците

Първо място за Живко  
Господинов и Яница Димова

Първо място и за музикан-
та Георги Русев и младата 
надежда Теодор Панчев

Второ място за отбора на 
Георги Маринчев и Ангел 
Павлов

НАГРАДИ

рите с номера №1 – Диана 
Фъртунова и Георги Колев, 
№2 – Георги Маринчев и 
Ангел Павлов. Директор-
ката на ТОХ-а Фотинка 
Въргова и председателят 
на журито Ивайло Дими-
тров връчиха грамоти и 
награди на участниците. 
Хоби готвачите получиха 
и благодарствени писма 
от училището за участи-
ето си и покана да се вклю-
чат и в бъдещи кулинарни 
предизвикателства.

Творбите на дамите са изложени до 19 март           ФОТО: ЧЕРНОМОРСКИ ФАР
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